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______ 
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______ 

 
 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 10.04 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 
Depoortere. 
La réunion publique de commission est ouverte à 10 h 04 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 
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- Khalil Aouasti à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les besoins en personnel pour l’ouverture 
de places d'accueil supplémentaires" (55039211C) 
 

01.01  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, wiskunde was 

altijd, zowel in de middelbare school als aan de universiteit, een van 
mijn beste vakken. Nu moet u mij echter echt helpen, want ik ben de 
tel kwijt wat het aantal opvangplaatsen betreft. 
 
Volgens uw communicatie zouden er op dit moment zo’n 35.000 op-
vangplaatsen zijn. Fedasil heeft het over iets meer dan 34.000 plaat-
sen. De voorzitter van Groen spreekt in zijn waanzinnige eisen zelfs 
over 50.000 opvangplaatsen. Als men echter niets aan de instroom 
verandert, zullen ook 50.000 plaatsen niet genoeg zijn.  
 
Volgens eerdere berichten zou het tweede winterplan uitzicht bieden 
op 2.000 bijkomende permanente plaatsen in de opvang. Vorige week 
kondigde de eerste minister aan dat er gezocht zou worden naar nog 
eens 2.000 tijdelijke opvangplaatsen, die onder meer in overheidsge-
bouwen zouden komen. Vergeef mij dus dat ik de tel kwijt ben en niet 
goed meer weet hoe het nu eigenlijk zit en wat uw pronostieken zijn. 
 
Eind augustus maakte u voor het eerst prognoses bekend over het 
aantal asielaanvragen voor 2023. Volgens de meest optimistische 
prognose zouden we eind dit jaar op 31.000 aanvragen afklokken. De 
asielcijfers van september zijn nog niet publiek beschikbaar, maar u 
kent ze waarschijnlijk wel al. Kunt u ons daarover informeren? 
 
Ik zou vandaag vooral van u willen weten hoeveel extra opvangplaat-
sen u denkt nodig te hebben om de te verwachten instroom te herber-
gen, gelet op de evolutie van het aantal asielaanvragen van dit jaar. 
We gaan immers opnieuw een recordjaar tegemoet. Op het vlak van 
de terugkeer is het ook een recordjaar, maar dan wel in de omgekeerde 
richting. Om het zacht uit te drukken, is de verhouding tussen instroom 
en uitstroom totaal uit balans. 
 
Ik had hierover dus graag enige toelichting van u gekregen. 
 

01.01  Barbara Pas (VB): D'après 

la secrétaire d'État, nous dispose-
rions actuellement d'environ 
35 000 places d'accueil, tandis que 
Fedasil évoque un chiffre légère-
ment supérieur à 34 000 places. Le 
compte devient encore plus com-
plexe lorsque nous entendons les 
différents chiffres concernant les 
places d'accueil additionnelles pré-
vues. Le deuxième plan hiver ap-
porterait 2 000 places perma-
nentes supplémentaires, et en 
outre, le premier ministre a an-
noncé être à la recherche de 
2 000 places d'accueil tempo-
raires, principalement dans des bâ-
timents publics. Le président de 
Groen exige même un nombre dé-
lirant de 50 000 places d'accueil. 
 
Par ailleurs, 2023 risque d'être une 
nouvelle année record en matière 
d'afflux de migrants, avec 
31 000 demandes d'asile d'ici à la 
fin de l'année, selon les prévisions 
les plus optimistes. Nous vivons 
également une année record sur le 
plan des retours, mais dans le sens 
négatif. Le ratio entre les entrées et 
les sorties est complètement désé-
quilibré. 
 
La secrétaire d'État peut-elle déjà 
nous faire part des chiffres relatifs 
à l'asile pour septembre? Combien 
de places d'accueil complémen-
taires estime-t-elle nécessaires 
pour absorber l'afflux attendu de 
migrants?  
 

01.02  Ben Segers (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, om deze 

vluchtelingencrisis het hoofd te bieden, moeten we inzetten op structu-
rele maatregelen die ervoor zorgen dat de instroom haalbaar blijft en 
de uitstroom vlot verloopt. Dat is de echte oplossing. Alleen maar extra 
plaatsen creëren, is een eindig verhaal. Toch is dat nu wel nodig, want 
het is onaanvaardbaar en onveilig dat niet iedereen onderdak heeft. 
We zijn blij dat u verder werkt aan de creatie van extra opvangplaatsen. 
Er zouden blijkbaar ook twee nooddorpen komen. 
 
Opvang vraagt wel meer dan louter onderdak, want ook de personeels-
omkadering is belangrijk. In uw beleidsnota van 2022 stelde u dat 
Fedasil in 2021 zo’n 505 en in 2022 zo’n 613 nieuwe medewerkers had 
aangeworven. Er werden ook special federal forces ingezet. Toen ik 
minister De Sutter in januari daarover vragen stelde, antwoordde zij dat 
ondanks er maar 55 van die 200 vacatures voor de special federal for-
ces waren ingevuld, dat er geen extra maatregelen nodig waren omdat 

01.02  Ben Segers (Vooruit): Pour 

résoudre effectivement cette crise 
des réfugiés, nous devons prendre 
des mesures structurelles permet-
tant de faire en sorte que le flux en-
trant reste gérable et que le flux 
sortant se déroule dans de bonnes 
conditions. Néanmoins, nous de-
vons également créer aujourd'hui 
des places supplémentaires, afin 
de pouvoir offrir un logement à cha-
cun. 
 
Cependant, l'accueil n'est pas seu-
lement une question de logement, 
il nécessite également de disposer 
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zij in overleg met u "Fedasil had verzekerd dat er voldoende special 
federal forces, nieuw aangeworven personeelsleden en uitzendkrach-
ten waren om de extra plaatsen in te vullen." Dat is wel een zeer straffe 
uitspraak, zeker nu De Morgen schrijft dat het personeel de achilleshiel 
van deze crisis is, aangezien Fedasil niemand meer vindt. Amper zes 
maanden geleden verklaarde men dat er geen probleem was, hoewel 
ook toen al duidelijk bleek, volgens de analyses die u had meegege-
ven, dat er meer opvangplaatsen nodig zouden zijn. 
 
Hoeveel openstaande vacatures zijn er bij Fedasil? Welke profielen 
zoekt men? Voor welke regio’s zoekt men personeel? Welk aandeel 
van het personeelstekort is het gevolg van ziekteverzuim? Komen er 
opvangplaatsen in het gedrang wegens een personeelstekort? Zo ja, 
hoeveel? Hoe komt het dat er amper zes maanden geleden volgens 
minister De Sutter geen tekorten waren en het potentieel van de spe-
cial federal forces niet benut werd? Wat is de stand van zaken met 
betrekking tot die special federal forces? Hoe zult u het hr-beleid van 
de migratiediensten bijstellen, inclusief werktevredenheid, verloning en 
terugkerende aanwervingen om dergelijke tekorten in de toekomst te 
vermijden? 
 

de personnel en nombre suffisant à 
cet effet. Cela s'avère être le talon 
d'Achille dans cette crise, car Fe-
dasil ne trouve plus de candidats. 
En janvier, la ministre De Sutter a 
indiqué que seuls 55 des 200 
postes vacants pour les special fe-
deral forces de Fedasil étaient 
pourvus. Elle estimait toutefois 
qu'aucune mesure supplémentaire 
n'était nécessaire. 
 
Quels sont les manques d'effectifs 
actuels chez Fedasil? Combien de 
postes sont vacants? Quels profils 
recherche-t-on? Pour quelles ré-
gions? Quelle part de la pénurie de 
personnel est due aux absences 
pour cause de maladie? Des 
places d'accueil sont-elles compro-
mises en raison du manque de per-
sonnel? Pourquoi le potentiel des 
special federal forces n'a-t-il pas 
été pleinement exploité? Comment 
la secrétaire d'État compte-t-elle 
ajuster la politique en matière de 
ressources humaines des services 
de migration afin d'éviter de telles 
pénuries à l'avenir?  
 

01.03  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Monsieur le président, ma-

dame la secrétaire d'État, ma première question porte sur les hommes 
isolés et la fameuse instruction "communication". Vous avez déclaré, 
dans notre précédente commission, qu'une instruction avait été don-
née à Fedasil et qu'il y avait bien une différence par rapport à aujour-
d'hui, puisque, en effet, les familles et les enfants sont une priorité par 
rapport aux hommes. 
 
Vous connaissez notre avis sur la nécessité d'accueillir tous les pu-
blics, y compris les hommes. Et je pense que vous le partagez. Ceci 
dit, selon nos informations, des hommes sont quand même accueillis 
depuis l'instruction "communication". Vous parlez de priorité, mais je 
me demande quelle est l'utilité de maintenir une communication sur le 
site de Fedasil si des hommes sont malgré tout accueillis quotidienne-
ment dans les centres. Comme certains l'évoquent, est-ce une mesure 
de dissuasion? Je ne veux pas vous accuser mais j'aimerais bien con-
naître la raison et la pertinence de maintenir une communication qui 
n'a plus lieu d'être. Combien d'hommes isolés ont-ils été accueillis de-
puis le mois de septembre? Cette instruction "communication" étant 
caduque, quand allez-vous demander à Fedasil de la retirer de leur site 
internet? 
 
Lors d'une précédente commission, vous nous avez dit que 500 des 
580 communes belges accueillaient déjà des demandeurs d'asile. Je 
pense qu'à défaut d'obtenir un plan de répartition – nous savons qu'il y 
a des divergences au sein de la majorité sur cette question – une trans-
parence est opportune à la fois pour montrer "la charge" sur certaines 
communes, mais aussi pour que nous, responsables politiques, puis-
sions aller faire un travail dans les communes pour pouvoir créer des 

01.03  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): U hebt verklaard dat Feda-
sil de instructie gekregen heeft om 
bij de opvang voorrang te geven 
aan gezinnen en kinderen, ten 
koste van alleenstaande mannen. 
Volgens de informatie waarover wij 
beschikken, worden er toch alleen-
staande mannen opgevangen 
sinds die instructie gegeven werd. 
 
Waarom laat men dat bericht dan 
op de website van Fedasil staan? 
Betreft het een ontradingsmaatre-
gel? Hoeveel alleenstaande man-
nen werden er sinds september op-
gevangen? Wanneer zult u Fedasil 
vragen de instructie te verwijderen, 
aangezien ze niet langer geldig is?  
 
U hebt gezegd dat 500 van de 
580 gemeenten asielzoekers op-
vangen. Bij gebrek aan een sprei-
dingsplan, waarover er geen eens-
gezindheid bestaat binnen de 
meerderheid, zou men transparan-
tie kunnen creëren, zodat de last 
die bepaalde gemeenten dragen 
zichtbaar kan worden gemaakt. De 
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places ILA (initiative locale d'accueil) ou, éventuellement, créer l'es-
pace pour la création d'un centre collectif. Il me semble important de 
se rendre compte de la situation commune par commune, voire région 
par région. Confirmez-vous que 500 des 580 communes sont déjà so-
lidaires en matière d'accueil? 
  
Disposez-vous d'un tableau regroupant les places ILA, le nombre de 
centres collectifs et, éventuellement, le nombre de places d'urgence, 
un tableau reprenant chaque commune belge et qui pourrait être publié 
non pas pour faire du "shaming" mais pour voir où nous en sommes et 
aussi afin que chaque commune puisse démontrer à sa population 
qu'elle fait déjà un travail important dans la répartition solidaire des 
personnes exilées? 
 
Y a-t-il une répartition connue par Région? Car dans cette commission, 
il y a parfois des tentatives de vouloir communautariser la situation. 
Les francophones sont souvent accusés de ne pas participer à la ré-
partition équitable. Pourtant dans nos calculs, si l'on prend en considé-
ration le nombre de places en ILA, le nombre de centres collectifs et 
celui des places d'urgence, c'est 4,8 demandeurs d'asile par 1 000 ha-
bitants accueillis en Région bruxelloise, 4,6 en Wallonie et 1,8 en 
Flandre!  
 
Selon nos calculs, telle est la réalité. Je vois que vous réfutez d'un 
signe de tête. Mais c'est très intéressant. Car cela signifie que l'on va 
pouvoir objectiver la situation. Cela nous permettra de sortir du débat 
communautaire car y entrer n'était nullement mon intention. 
 
Par ailleurs, en ce qui concerne les places ILA, vous avez commencé 
une tournée dans les provinces, ce en quoi je vous remercie car j'es-
time important de leur donner une information correcte. En avez-vous 
reçu des retours positifs? Comment se passent ces rencontres? Les 
questions portent-elles sur la faisabilité, la mise en place de nouvelles 
places ILA et quels sont, en conclusion, les blocages rencontrés par 
les communes? Pour quelles raisons les communes ne veulent-elles 
pas ouvrir des places ILA car l'on voit que les chiffres n'augmentent 
pas sensiblement? 
 
Ma dernière série de questions porte sur le rôle de la Défense. 
 
On sait que la Défense joue déjà un rôle dans l’accueil des publics 
exilés. Aux Pays-Bas, elle a joué un rôle très important, puisque les 
militaires ont eux-mêmes été mobilisés. Des casernes ont été réquisi-
tionnées. Il y a eu tout un plan de répartition dans les casernes. En 
Belgique, la situation est assez floue. Je vous avoue que je ne com-
prends pas exactement le rôle de la Défense. Mme Dedonder, la mi-
nistre de la Défense, parle de 7 400 places créées par la Défense. 
Pourtant, j’ai l’impression que ces places sont gérées par Fedasil ou la 
Croix-Rouge. 
 
Madame la secrétaire d'État, aujourd'hui, la Défense est-elle directe-
ment impliquée dans l’aspect opérationnel de la crise de l’accueil? En 
d’autres termes, des militaires sont-ils directement impliqués dans la 
gestion des centres, voire dans l’accueil des personnes exilées? La 
Défense a obtenu une sensible augmentation de son budget sous la 
Vivaldi. Je crois que ce serait une bonne idée de la mettre directement 
à contribution. 
 
Voilà quelques-unes de mes questions. En outre, je n’ai pas posé cette 
question, mais pourriez-vous nous donner des éléments sur la 

politieke verantwoordelijken zou-
den zich in de gemeenten kunnen 
inzetten om plaatsen te creëren.  
 
Het is belangrijk om de situatie te 
objectiveren per gewest of per ge-
meente. 
 
Kunt u bevestigen dat er 500 ge-
meenten zijn die al hun steentje bij-
dragen aan de opvang? Beschikt u 
over een tabel met, per gemeente, 
het aantal plaatsen in LOI's, het 
aantal collectieve centra en even-
tueel het aantal noodopvangplaat-
sen? Door die tabel te publiceren 
zou men de toestand kunnen eva-
lueren en zouden sommige ge-
meenten hun solidariteit op het vlak 
van asielopvang in de verf kunnen 
zetten. 
 
Weet men hoe de opvang over de 
gewesten gespreid is? Volgens 
onze berekeningen worden er per 
1.000 inwoners 4,8 asielzoekers 
opgevangen in het Brusselse Ge-
west, 4,6 in Wallonië en 1,8 in 
Vlaanderen. We moeten de com-
munautaire strijdbijl begraven en 
de situatie objectief bekijken. 
 
Ik ben blij met uw bezoeken aan de 
provincies om informatie te ver-
strekken over LOI-plekken. Krijgt u 
daar positieve reacties op? Welke 
obstakels worden er ervaren? 
 
Defensie speelt ook een rol bij de 
opvang van vluchtelingen.  
 
De minister van Defensie heeft het 
over 7.400 plaatsen die door De-
fensie gecreëerd werden, maar 
kennelijk worden die door Fedasil 
en het Rode Kruis beheerd. Zijn er 
militairen rechtstreeks betrokken 
bij het beheer van de centra of bij 
de opvang van de mensen die op 
de vlucht zijn? De begroting van 
Defensie werd aanzienlijk opge-
trokken en het departement zou 
dan ook een rechtstreekse bijdrage 
moeten leveren.  
 
Kunt u ons meer informatie meede-
len over de taskforce die gisteren is 
bijeengekomen?  
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task force qui s’est réunie hier, avec peut-être les grandes lignes des 
décisions qui ont été prises, pour examiner comment nous sortirons 
enfin de cette crise de l’accueil? 
 

01.04  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, voor 

onze partij gaat het er niet om zoveel mogelijk opvangplaatsen te cre-
eren, maar wel om iedereen op te vangen die met een asielprocedure 
start. Dat zou de logica zelve moeten zijn en wat iedere partij zou moe-
ten betrachten. Ik weet dat dit ook uw betrachting is. 
 
Partijen die mensen willen wijsmaken dat men de instroom heel ge-
makkelijk kan oplossen, dwalen en strooien de mensen zand in de 
ogen. Kijk maar naar Italië, waar mevrouw Meloni heel forse taal heeft 
gesproken voor de verkiezingen. Ook zij is niet in staat om de com-
plexe oorzaken van migratie naar Europa aan te pakken. 
 
We moeten niet zoveel mogelijk plaatsen willen creëren, maar wel ie-
dereen kunnen opvangen. Uitstroom is wel één van de punten waar-
aan moet worden gedacht. Uit recent opgevraagde cijfers blijkt dat er 
al verbetering is: de procedure verloopt al sneller. Het duurt nu gemid-
deld 14 maanden vooraleer iemand een definitieve uitspraak krijgt. U 
hebt ook veel geïnvesteerd in de asiel- en migratiediensten. Het CGVS 
werd versterkt en dat begint eindelijk vruchten af te werpen. We moe-
ten daar zeker op blijven inzetten. 
 
Zolang we dat niet kunnen doen en zolang er mensen op straat staan, 
is dat voor ons onaanvaardbaar. Ik kreeg deze ochtend weer een be-
richt van iemand uit Brussel, die 50 personen had geteld die de nacht 
weer op straat hebben doorgebracht. U weet dat de temperaturen zak-
ken. We moeten echt alles in het werk stellen om te vermijden dat ie-
mand de nacht op straat moet doorbrengen.  
 
Ik heb een vraag over uw communicatie inzake alleenstaande mannen. 
We lezen in de krant dat u tijdens de instructie toch alleenstaande man-
nen hebt opgevangen. Dat is dan toch wat eigenaardig. Kunt u daar 
enige toelichting bij geven? Hoeveel mannen hebt u de afgelopen tijd 
opgevangen en toegang verleend? Hoeveel staan er op de wachtlijst?  
 
Ik heb ook een vraag ingediend over de zoektocht van Fedasil naar 
nieuwe opvangplaatsen. Er wordt vaak naar Leuven gekeken, zoals u 
weet. Leuven heeft in maart beslist dat het wil samenwerken met Feda-
sil en dat het een opvangcentrum op zijn grondgebied wil. Ik meen dat 
er niet veel lokale besturen zijn, mevrouw de staatssecretaris, die u zo 
welwillend de hand reiken. Integendeel, waar Fedasil opvangplaatsen 
opent, is er lokaal protest. Zelfs burgemeesters van uw eigen partij 
gaan op hun achterste poten staan. Wel, in Leuven heeft de coalitie 
van Groen, Vooruit en cd&v gezegd dat Fedasil welkom is en dat daar 
plaatsen geopend mogen worden. 
 
Ik wil graag van u weten hoeveel locaties en welke locaties tot nu toe 
in overweging zijn genomen? Waarom is er nog altijd geen geschikte 
locatie gevonden? Hoeveel gebouwen die bekeken werden, waren in 
handen van private eigenaars? 
 
Zal Fedasil de zoektocht met Leuven blijven voortzetten? Leuven heeft 
ook al verschillende keren laten weten dat het personeel wil leveren 
om buurgemeenten te ondersteunen bij de opvang van asielzoekers. 
Het regelgevend kader maakt dat tot nu toe echter niet mogelijk of be-
lemmert dat. Klopt dat? Ziet u daar nieuwe mogelijkheden tot samen-
werking tussen de lokale besturen? 

01.04  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Notre parti ne souhaite pas 
créer le plus de places d'accueil 
possibles, mais nous voulons que 
chaque personne engagée dans 
une procédure d'asile soit accueil-
lie. Il est inacceptable que des per-
sonnes aient à passer la nuit de-
hors, non? 
 
Les partis qui prétendent qu'il est 
très facile de résoudre le problème 
de l'afflux de migrants se four-
voient. Regardez ce qu'il se passe 
en Italie: la première ministre, 
Mme Meloni, ne parvient pas non 
plus à s'attaquer aux causes com-
plexes de la migration. 
 
En revanche, nous pouvons bel et 
bien améliorer la situation en ce qui 
concerne les sorties. Il ressort de 
chiffres récents que la procédure 
s'est déjà accélérée. Aujourd'hui, 
les demandeurs d'asile doivent en-
core attendre en moyenne 14 mois 
avant qu'une décision définitive 
soit prise sur leur dossier. Les in-
vestissements consentis dans le 
domaine de l'asile et la migration 
commencent donc à porter leurs 
fruits. 
 
Nous lisons dans la presse qu'au 
moment de son instruction sur l'ac-
cueil des hommes seuls, la secré-
taire d'État aurait bel et bien permis 
l'accueil d'hommes seuls. Peut-elle 
donner plus d'explications? Com-
bien d'hommes a-t-elle permis 
d'accueillir dernièrement? Com-
bien sont-ils sur la liste d'attente?  
 
La ville de Louvain a proposé à Fe-
dasil d'ouvrir un centre d'accueil 
sur son territoire. Quels lieux ont 
déjà été envisagés? Pourquoi au-
cun endroit adéquat n'a-t-il encore 
été trouvé? Combien de bâtiments 
pris en ligne de compte étaient-ils 
aux mains de propriétaires privés? 
Fedasil poursuivra-t-elle sa re-
cherche à Louvain? En outre, Lou-
vain souhaite mettre à disposition 
du personnel pour soutenir les 
communes voisines dans l'accueil 
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Voor ons is het heel duidelijk dat dit een probleem is dat wij met zijn 
allen moeten oplossen. Solidariteit is nodig. Wij bepleiten die ook op 
Europees niveau. De reden dat België veel asielzoekers opvangt, is 
immers dat er heel veel Europese landen zijn die hun verantwoorde-
lijkheid niet willen opnemen, die niet solidair zijn. Ik weet dat u daar op 
Europees niveau op hamert, maar ook in ons eigen land moeten wij 
solidair zijn. Het kan niet dat bepaalde gewesten, en ik denk dan vooral 
aan Brussel, heel veel inspanningen doen, ook voor daklozenopvang 
en winteropvang, terwijl andere achterblijven. Ik wil een oproep doen 
aan alle gemeenten om hun deel te doen. Ik wil benadrukken dat in 
Leuven de nodige inspanningen zeker al geleverd worden en dat we 
uitkijken naar uw antwoorden op mijn vragen. 
 

des demandeurs d'asile, mais le 
cadre réglementaire ne l'autorise 
pas. La secrétaire d'État voit-elle 
de nouvelles possibilités de coopé-
ration entre les administrations lo-
cales? 
 
Nous préconisons la solidarité eu-
ropéenne. En effet, la Belgique doit 
accueillir de nombreux deman-
deurs d'asile parce qu'un très 
grand nombre de pays européens 
refusent de prendre leurs respon-
sabilités. Par ailleurs, nous devons 
également nous montrer solidaires 
au sein même de notre pays. Il 
n'est pas normal que certaines ré-
gions, comme Bruxelles, consen-
tent des efforts très importants, 
alors que d'autres restent à la 
traîne. J'appelle toutes les com-
munes à prendre exemple sur Lou-
vain et à faire leur part du travail.  
 

01.05  Vanessa Matz (Les Engagés): Madame la secrétaire d'État, le 

kern a décidé le 29 septembre dernier de mettre en place une 
task force opérationnelle qui est chargée de trouver et d'ouvrir au 
moins 2 000 places temporaires pour faire face au pic d'arrivées et tra-
versées l'hiver. 
 
La task force est composée des cabinets ministériels responsables et 
départements concernés: premier ministre, Asile, Fonction publique, 
Défense, Santé, Justice, Régie des Bâtiments, Mobilité et Intérieur 
ainsi que les administrations Fedasil, BOSA, Défense, SPF Santé, Ré-
gie des Bâtiments, SNCB, Infrabel et le Centre de crise national.  
 
Notre groupe s'est toujours inquiété du manque d'anticipation de ce 
gouvernement. Il est en effet regrettable que la mise en place de cette 
task force ait été décidée aussi tard, près de deux ans après le début 
de la crise de l'accueil alors que les acteurs de terrain n'ont eu de cesse 
de tirer la sonnette d'alarme sur le manque de places depuis le début 
de la législature et même avant. 
 
Notre groupe n'a pas manqué également de souligner le manque de 
concertation au sein du gouvernement. Il semblerait que l'arrivée de 
l'hiver – et peut-être des prochaines élections – ait enfin poussé les 
membres du gouvernement à mettre la main à la pâte, ce qui permettra 
– je l'espère – de renforcer l'offre d'accueil via la mise à disposition de 
bâtiments de la Régie des Bâtiments, de la Défense, de la Fonction 
publique, de la SNCB, etc. 
 
Cela fait deux ans que nous vivons une situation de détresse inhu-
maine à nos portes et les acteurs de terrain, dont notamment Fedasil, 
les associations et les communes, se trouvent encore bien seuls à gé-
rer l'accueil. Par conséquent, mon groupe appelle inlassablement à 
trouver rapidement des solutions. Il ne s'agirait en effet pas de se réunir 
une énième fois sans qu'aucun effort ne soit consenti par l'ensemble 
des membres de ce gouvernement pour mettre fin au chaos de l'ac-
cueil. 
 

01.05  Vanessa Matz (Les Enga-

gés): Op 29 september heeft het 
kernkabinet beslist om een operati-
onele taskforce op te richten, die 
minstens 2.000 tijdelijke opvang-
plaatsen moet creëren om de piek 
van de instroom op te vangen en 
de winter door te komen. 
 
De taskforce bestaat uit de kabinet-
ten van de eerste minister, Asiel en 
Migratie, Ambtenarenzaken, De-
fensie, Volksgezondheid, Justitie, 
de Regie der Gebouwen, Mobiliteit 
en Binnenlandse Zaken, en uit de 
volgende administraties: Fedasil, 
de FOD BOSA, Defensie, de FOD 
Volksgezondheid, de Regie der 
Gebouwen, de NMBS, Infrabel en 
het Nationaal Crisiscentrum. 
 
Met onze fractie hebben we steeds 
onze bezorgdheid geuit over het 
gebrek aan vooruitziendheid van 
deze regering. Twee jaar na de uit-
braak van de opvangcrisis wordt er 
een taskforce opgericht. We roe-
pen de regering ertoe op om snel 
oplossingen aan te reiken. 
 
De taskforce is zopas bijeengeko-
men. Wat is het stappenplan en 
welk tijdpad wordt er vooropge-
steld? Naar verluidt zijn er plannen 
om in Wallonië net als in Vlaande-
ren de jeugd- en vakantiecentra in 
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Madame la secrétaire d'Etat, la task force s'est réunie hier ou avant-
hier et se réunira vraisemblablement la semaine prochaine. Quelle est 
sa feuille de route et quelles sont les échéances? Où en est la piste de 
duplication en Wallonie, via la Fédération Wallonie-Bruxelles, de l'ini-
tiative prise en Flandre de recourir aux centres de jeunesse et de va-
cances? La task force vient s'ajouter au plan d'hiver. Comment le tra-
vail va-t-il s'articuler?  
 
Enfin, en mars dernier, vous avez adopté une série de mesures qui 
visent à mettre un terme à la saturation du réseau d'accueil. Pouvez-
vous nous dresser un état d'avancement de ces mesures?  
 

te schakelen. Hoe staat het daar-
mee? De taskforce komt boven op 
het winterplan. Waarop zullen de 
werkzaamheden toegespitst wor-
den? 
 
In maart hebt u maatregelen uitge-
vaardigd die komaf moeten maken 
met het capaciteitsgebrek in het 
opvangnetwerk. Wat is de stand 
van zaken in dat verband?  
 

01.06  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, gis-

teren hebt u voor het eerst aan tafel gezeten met diverse partners die 
u door de regering werden aangereikt en met wie u kunt samenwerken 
in de zoektocht naar bijkomende opvang om de huidige crisis te tem-
peren. Ook Infrabel en de NMBS waren daarbij. 
 
Mijn vraag was niet aangekondigd, maar misschien kunt u wel een 
woordje zeggen over de houding van Infrabel en de NMBS. Zijn die 
bedrijven bereid om mee te zoeken naar locaties, gebouwen of terrei-
nen om de opvang mee te ondersteunen? 
 
Ik stel die vraag, omdat ik minister Gilkinet vorig jaar al heb onder-
vraagd over de mogelijkheid om asielopvang te organiseren op de ter-
reinen van beide spoorbedrijven. Men was daar toen zeer terughou-
dend over. Hebt u diezelfde terughoudendheid ook gisteren ervaren of 
zaten de vertegenwoordigers van beide bedrijven met een open geest 
aan tafel? Zijn zij bereidwillig om daar effectief aan mee te werken? 
 

01.06  Tomas Roggeman (N-VA): 

Le gouvernement a désigné Infra-
bel et la SNCB comme partenaires 
avec lesquels il peut collaborer 
dans sa recherche d'une capacité 
d'accueil supplémentaire. Ces en-
treprises sont-elles disposées à 
collaborer effectivement? Elles se 
sont en effet montrées réticentes 
dans le passé.  
 

01.07 Staatssecretaris Nicole de Moor: Bedankt voor de talrijke vra-

gen over opvang. Het blijft natuurlijk een onderwerp dat ons allemaal 
bezighoudt. Dat is ook duidelijk in deze commissie. 
 
Sinds de vorige commissie, een tweetal weken geleden, hebben we op 
verschillende fronten verdere stappen gezet, zowel op het vlak van de 
creatie van opvangplaatsen, maar ook op het vlak van structurele her-
vormingen. Vorige week was er nog een Europese Raad Justitie en 
Binnenlandse Zaken waar we opnieuw belangrijke stappen hebben ge-
zet op weg naar die structurele Europese hervormingen die we abso-
luut nodig hebben om de instroom in ons land naar beneden te krijgen. 
Ook dat is absoluut nodig als we iedereen willen opvangen. Het is ui-
teraard onze uitdrukkelijke wens om dat te doen. Dan moet ook de in-
stroom naar beneden. We zullen dit immers niet enkel kunnen oplos-
sen met continu bijkomende opvangplaatsen te creëren. We moeten 
dat wel doen om humanitaire drama’s te vermijden, maar dat is geen 
oplossing. Dat is enkel het managen van een crisis. Een crisis oplos-
sen, doet men op het Europese niveau. Ik merk dat daarover ook hier 
veel overeenstemming is. Dat is een goede zaak. We moeten op het 
Europese niveau landen met het migratiepact. Daarnaast moeten we 
zelf zorgen voor heldere wetten. Het migratiewetboek zal ook hefbo-
men bevatten om in ons land de asielprocedures te stroomlijnen. Uite-
raard blijven ook andere uitstroommaatregelen noodzakelijk. 
 

01.07  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Au cours des deux der-
nières semaines, nous avons pu 
réaliser des progrès dans la créa-
tion de places d'accueil et des me-
sures importantes ont été prises au 
sein du Conseil européen Justice 
et Affaires intérieures en vue de ré-
formes structurelles. 
 
Nous souhaitons pouvoir accueillir 
tout le monde, mais il faut pour cela 
que l'afflux diminue. Créer conti-
nuellement des places supplémen-
taires n'est pas une solution. Cette 
crise doit être résolue à l'échelon 
européen par la conclusion d'un 
pacte sur la migration. À l'échelon 
national, le Code de la migration 
doit fournir des lois claires et des 
leviers permettant de rationaliser 
les procédures. D'autres mesures 
sont également nécessaires pour 
favoriser le flux sortant.  
 

Par conséquent, de nombreuses mesures ont déjà été prises au cours 
de l'année écoulée, pour améliorer la situation. Tout d'abord en mars, 
par exemple, un premier paquet de mesures a été décidé au sein du 
gouvernement. Ces mesures ont en effet été mises en place, comme 
le plan d'action ILA qui renforce les autorités locales pour créer des ILA 

Dankzij tal van maatregelen is de 
situatie al verbeterd. In maart heeft 
de regering een reeks maatregelen 
genomen, zoals het actieplan om 
bijkomende LOI's te creëren. Ik heb 
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supplémentaires. À cet effet, j'avais déjà pris contact avec la confé-
rence des gouverneurs. Je fais maintenant le tour des provinces pour 
expliquer ce plan et le nouveau paquet de mesures pour renforcer les 
autorités locales, avec des mesures financières mais aussi plus de sta-
bilité pour les autorités locales. La semaine dernière, par exemple, j'ai 
eu un dialogue avec les différents bourgmestres à Anvers, dans le 
cadre de la consultation des bourgmestres et, M. Moutquin l'a dit, le 
dialogue était très intéressant. Beaucoup de bourgmestres étaient pré-
sents et ont posé beaucoup de questions. Nous n'avons pas encore de 
résultats concrets. 
 
Nous travaillons également sur l'augmentation de la convention avec 
Bruxelles, qui a été également mise en œuvre, et nous travaillons éga-
lement sur la sortie des personnes qui sont dans le réseau d'accueil 
depuis longtemps. 
 

de gouverneurs toelichting gege-
ven bij dat plan en de daaraan  
gekoppelde financiële maatregelen 
en maatregelen om stabiliteit te 
creëren voor de lokale overheden. 
Ik heb onder meer een zeer inte-
ressante dialoog gehad met de 
burgemeesters van de provincie 
Antwerpen, waarvan we de con-
crete resultaten nu afwachten. 
 
We werken aan de uitbreiding van 
de overeenkomst met Brussel en 
aan de uitstroom van personen die 
al geruime tijd in het opvangnet-
werk zitten.  
 

Mevrouw Platteau, u hebt gelijk, dat werpt inderdaad zijn vruchten af. 
Nu verlaten ongeveer 100 mensen per dag de opvangcentra, terwijl dat 
er vorig jaar nog ongeveer 50 à 60 waren. We zien dus wel degelijk dat 
de uitstroom uit de centra toeneemt. 
 
Geachte Kamerleden, met het winterplan worden daarbovenop nog 
eens maatregelen genomen om in te spelen op diezelfde drie assen: 
instroom, uitstroom en plaatscreatie. Zo wordt er vandaag gewerkt aan 
een fasttrackcentrum om bepaalde doelgroepen versneld duidelijkheid 
te geven over hun asielprocedure en meteen ook samen te werken met 
de diensten bevoegd voor de terugkeer. Voor de uitstroom worden sa-
menwerkingsverbanden gezocht met het middenveld en zal ook socio-
juridische ondersteuning geboden worden aan personen die zich bui-
ten het opvangnetwerk bevinden. Twee weken geleden werd dat dos-
sier goedgekeurd op de ministerraad. 
 
Daarnaast werden, in samenwerking met collega-minister Dalle, tijde-
lijke plaatsen gecreëerd in de jeugdverblijven in Vlaanderen. Daarom-
trent hebben we ook al contact opgenomen met de bevoegde minister 
in Wallonië. Tot nu toe is er nog geen concreet aanbod, maar wel open-
heid om met ons samen te werken. 
 
Ook de capaciteit binnen de al genoemde conventie met Brussel wordt 
opgetrokken. Dat dossier zal zeer spoedig op de minsterraad bespro-
ken kunnen worden. Voor alle duidelijkheid, het gaat om de daklozen-
opvang en de ondersteuning vanuit Fedasil voor de daklozenopvang 
in Brussel. 
 
Tot slot heeft Fedasil zelf al zowat 2.000 plaatsen geïdentificeerd die 
als opvangplaatsen kunnen dienen en die in de loop van de komende 
weken en maanden worden geoperationaliseerd. Het gaat zowel om 
zeer tijdelijke sites als om structurele opvangplaatsen. We hebben 
beide nodig. Vaak hoor ik zeggen dat we urgent tijdelijke plaatsen no-
dig hebben om de winter te overbruggen, maar na de winter komt de 
lente, dus we hebben ook voldoende structurele plaatsen nodig, want 
we zullen nog langere tijd mensen moeten opvangen. 
 

Chaque jour, 100 personnes quit-
tent les centres d’accueil. L'année 
dernière, ce nombre variait entre 
50 et 60. 
 
Avec le plan hiver, nous jouerons 
sur trois tableaux: flux d'entrée, flux 
de sortie et création de places. 
Nous planchons actuellement sur 
un centre fast track afin de fournir 
à certains groupes cibles des 
éclaircissements sur leur procé-
dure à un rythme soutenu et afin de 
coopérer immédiatement avec les 
services de retour. Pour le flux sor-
tant, nous recherchons des parte-
nariats avec la société civile. Un 
soutien sociojuridique sera fourni 
aux personnes qui se trouvent en 
dehors du réseau d'accueil. Le 
Conseil des ministres a approuvé 
cette mesure il y a 15 jours. 
 
Des places temporaires ont été 
créées dans des auberges de jeu-
nesse en Flandre. Nous en discu-
tons également avec le ministre 
wallon compétent. Il n'y a pas en-
core d'offre concrète, mais je cons-
tate une ouverture à la coopéra-
tion. La capacité dans le cadre de 
la convention avec Bruxelles est 
augmentée. Il s'agit du soutien de 
Fedasil aux centres d’accueil pour 
sans-abri. Fedasil elle-même a 
trouvé 2 000 places supplémen-
taires, à la fois temporaires et 
structurelles. Elles seront dispo-
nibles dans les semaines à venir. 
Nous aurons également besoin de 
places d’accueil après l’hiver.  
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De nombreuses mesures ont déjà été prises mais, sans coopération 
entre les différents services, il n'est pas possible d'un point de vue opé-
rationnel de construire beaucoup plus de places d'accueil supplémen-
taires. C'est pourquoi le premier ministre et moi-même avons décidé 
de renforcer cette coopération au sein d'une task force accueil.  
 

Operationele samenwerking tus-
sen de verschillende diensten is 
onontbeerlijk om veel meer op-
vangplaatsen te creëren. Daarom 
is er beslist om een taskforce op-
vang op te richten.  
 

Het doel van deze taskforce is drieledig. Naast de geplande uitbreiding 
wordt een substantieel aantal plaatsen gerealiseerd en wordt de ope-
ning van de geplande plaatsen versneld. Het gaat daarbij echter niet 
alleen om infrastructuur, zijnde het aanbieden van gebouwen en terrei-
nen. Het gaat vooral ook om de noodzakelijke operationele ondersteu-
ning om die plaatsen klaar te maken, het administratieve en juridische 
werkingskader voor Fedasil om die infrastructuur uit te bouwen tot op-
vangplaatsen, evenals ondersteuning om ze uit te bouwen. 
 
We hebben dus niet alleen infrastructuur nodig, we hebben ook opera-
tionele ondersteuning nodig om plaatsen klaar te maken en operatio-
nele ondersteuning om ze uit te baten. Dat is wat Fedasil nodig heeft 
om het netwerk nog verder te kunnen doen groeien. 
 
Gisteren werd een eerste vergadering gehouden, waar Fedasil een 
eerste behoefteanalyse heeft gedeeld met de verschillende diensten. 
Volgende week zullen alle leden doorgeven welke concrete mogelijk-
heden er zijn zodat dit aanbod op een efficiënte en effectieve manier 
vertaald kan worden in ondersteuning aan Fedasil. 
 
Mijnheer Roggeman, alle diensten rond de tafel waren bereid om mee 
locaties te zoeken, ook de NMBS en Infrabel. Er was een bijzonder 
constructieve houding rond de tafel. 
 

La task force poursuit trois objec-
tifs. Outre l'élargissement prévu, de 
nombreuses places supplémen-
taires vont être créées et l'ouver-
ture des places prévues va s'accé-
lérer. Nous avons non seulement 
besoin d'infrastructures, mais éga-
lement d'un appui opérationnel vi-
sant à préparer, puis à exploiter 
ces places. 
 
Hier, Fedasil a partagé une pre-
mière analyse des besoins avec 
les services respectifs. La semaine 
prochaine, tous les membres com-
muniqueront leurs possibilités de 
manière à ce que nous puissions 
employer efficacement l'offre d'ap-
pui à Fedasil. Toutes les parties 
autour de la table étaient dispo-
sées à chercher des lieux, en ce 
compris la SNCB et Infrabel.  
 

La Défense fait également partie de la task force – j'ai d'ailleurs tou-
jours été très reconnaissante de son soutien – et Fedasil continue éga-
lement à maintenir de bons contacts avec les services opérationnels 
de la Défense sur une base régulière. Un cadre formel n'est pas vrai-
ment nécessaire pour pouvoir coopérer ensemble. 
 
Actuellement, comme vous l'avez expliqué, monsieur Moutquin, 
quelques 7 400 abris ont déjà été construits dans des endroits où la 
Défense en possédait par le passé ou en possède encore aujourd'hui, 
notamment l'ancienne caserne de Sijsele qui appartient aujourd'hui à 
une intercommunale ou la caserne de Glons à Bassenge qui est tou-
jours dans le portefeuille de la Défense. Dans les concessions exis-
tantes, nous examinons les possibilités de créer des places d'accueil 
supplémentaires et de faciliter davantage les choses. L'analyse fera 
l'objet d'une discussion plus approfondie la semaine prochaine. 
 
Aujourd'hui, la Défense n'est pas impliquée dans la gestion quotidienne 
de nos centres d'accueil mais la Défense nous aide beaucoup pour 
localiser et opérationnaliser, préparer certains sites pour les transfor-
mer en centres d'accueil. 
 

Fedasil onderhoudt goede contac-
ten met Defensie, dat deel uitmaakt 
van de taskforce. Een formeel ka-
der is dus niet nodig. 
 
Men heeft 7.400 plaatsen gecre-
eerd in gebouwen die vroeger ei-
gendom waren van Defensie of 
waarvan het departement nog altijd 
eigenaar is. Wij onderzoeken of er 
nog bijkomende plaatsen gecre-
eerd kunnen worden. Dat zal vol-
gende week in detail geanalyseerd 
worden.  
 
Defensie is niet betrokken bij het 
dagelijks beheer van onze centra 
maar helpt ons om bepaalde sites 
om te vormen tot operationele op-
vangcentra.  
 

Zoals gezegd, is er ook nood aan bijkomende ondersteuning om op-
vangplaatsen uit te baten. Daarom wordt sterk ingezet op bijkomend 
personeel om die taken op te nemen. 
 
Enerzijds werd het interne selectieproces aangescherpt zodat we in de 
komende maanden een driehonderdtal vacatures kunnen invullen. 
Vandaag staat een honderdtal vacatures open. Later dit najaar zal er 
nog een tweehonderdtal volgen. Dat kan uiteraard nog verder oplopen 

On s'emploie activement à recruter 
du personnel supplémentaire pour 
les places d'accueil. Dans les pro-
chains mois, quelque 300 postes 
vacants pourront être pourvus 
grâce à des sélections internes. Ce 
nombre pourrait encore être revu à 
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in het kader van het winterplan. Het is heel simpel. Hoe meer opvang-
centra wij openen, hoe meer personeel we nodig hebben en hoe meer 
vacatures er zullen openstaan. 
 
Anderzijds wordt ook op tijdelijke versterkingen ingezet. Zo zal opnieuw 
een beroep op de special federal forces worden gedaan en wordt een 
verlenging en een uitbreiding van de mogelijkheden tot interim uitge-
werkt en zullen ook zeer gerichte detacheringen mogelijk worden ge-
maakt om specifieke knelpunten binnen Fedasil op te lossen. Het is 
bijvoorbeeld noodzakelijk om verplegend personeel in een opvangcen-
trum te hebben. Dat lost men niet zomaar op met interimarbeid of met 
special federal forces. Daarvoor zijn deze specifiek gerichte detache-
ringen nodig. 
 
Daarnaast lopen er verschillende projecten binnen het hr-beleid van 
Fedasil om ook het welzijn van medewerkers te versterken, onder meer 
via het managementplan. Het welzijn van de medewerkers staat onder 
druk als een organisatie als Fedasil al twee jaar lang in een crisis werkt, 
met overbezette netwerken en een continue druk op het netwerk en de 
operationele diensten. 
 
Er worden ook creatieve manieren bekeken om via reglementaire wij-
zigingen Fedasil aantrekkelijk te maken als werkgever. We rekenen 
voor het merendeel van die initiatieven ook op de goede samenwerking 
met de FOD BOSA en de bijdrage van andere FOD’s. 
 
Ik heb midden september ook een overleg gehad met minister Bertiaux 
en ook daar een openheid gemerkt om tot een samenwerking te ko-
men. 
 
Wij moeten het personeelskader bij Fedasil dus op verschillende ma-
nieren verder ondersteunen. 
 
Mijnheer Segers, u lijkt te insinueren dat Fedasil geen personeel zou 
willen aanwerven, omdat er zes maanden geleden minder open-
staande vacatures zijn dan vandaag. Ik wil daarbij onderstrepen dat 
het opvangnetwerk een dynamisch gegeven is. Zodra men een nieuw 
opvangcentrum vindt, kan men vacatures openen. Wij konden zes 
maanden geleden nog geen vacatures openen voor opvangcentra 
waarvan we zelfs nu nog niet weten waar ze zullen komen. Het maakt 
wel degelijk een verschil uit of men moet gaan werken in Bredene of 
de Oostkantons. Men zet geen vacatures online als men nog niet weet 
of men aan de kust, in de Oostkantons, de Ardennen of Oost-Vlaande-
ren moet gaan werken. Men kan pas vacatures openen als men weet 
waar de opvangcentra komen. Dat lijkt mij niet meer dan logisch. Ge-
loof mij, Fedasil zet zeer sterk in op het personeelsbeleid. De afgelopen 
maanden werden verschillende centra geopend, uitgebreid of ver-
plaatst. Dat leidt tot nieuwe vacatures. 
 
Die tijdelijke centra hebben helaas een grote impact op het personeels-
verloop. Het is vaak heel moeilijk om personeel aan te werven voor een 
centrum waar de werknemers maar twee of drie maanden kunnen blij-
ven werken. Er zijn heel weinig reacties op die vacatures, waardoor we 
die centra vaak moeten opstarten met personeel van bestaande cen-
tra. Die verplaatsingen wegen evenwel op het welzijn van de mede-
werkers, waardoor ze nog sneller de organisatie verlaten. Er zijn van-
daag dus zeker geen toewijzingsstops wegens personeelstekort. 
Meerdere centra benutten evenwel nog niet tot hun volledige capaci-
teit. We zouden er nog verder kunnen opschalen als het personeels-
kader wel volledig zou zijn ingevuld. 

la hausse dans le cadre du plan hi-
ver. Plus nous ouvrirons de centres 
d'accueil, plus nous aurons bien 
entendu besoin de personnel. Il 
sera également fait appel aux 
forces fédérales spéciales, à du 
personnel intérimaire et à des dé-
tachements ciblés en guise de ren-
forts temporaires.  
 
La politique des ressources hu-
maines de Fedasil met l'accent sur 
le renforcement du bien-être du 
personnel. On explore des façons 
créatives de rendre Fedasil at-
trayant en tant qu'employeur, et ce 
en recourant à des modifications 
réglementaires. Dans ce cadre, la 
coopération avec d'autres services 
publics et avec les régions est 
constructive.  
 
Toutefois, avant de publier les 
postes vacants, nous devons sa-
voir où se situeront les centres 
d'accueil. Le réseau d'accueil est 
une donnée dynamique. Ces der-
niers mois, plusieurs centres ont 
été ouverts, élargis ou déplacés, ce 
qui a un impact considérable sur le 
plan de la rotation du personnel. Il 
est difficile de trouver du personnel 
en temps opportun, et les déplace-
ments pèsent sur le bien-être des 
collaborateurs. Plusieurs centres 
n'exploitent pas encore leur pleine 
capacité parce que le cadre du per-
sonnel n'est pas complet.  
 
En dépit d'un mouvement de rattra-
page ces derniers mois, la situation 
reste compliquée face à un marché 
de l'emploi où règne une pénurie 
de main-d'oeuvre importante.  
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De afgelopen maanden is een inhaalbeweging gebeurd om die perso-
neelskaders overal verder in te vullen. Dat is zeker niet evident op een 
arbeidsmarkt waar een grote krapte heerst, vooral voor de profielen die 
we nodig hebben, zoals sociaal begeleiders, medisch personeel of hr-
experts voor de opvangcentra en het hoofdkantoor. Zeker in bepaalde 
regio's is het moeilijk om personeel te vinden en zijn personeelskaders 
maar voor 60 % ingevuld. 
 
Het werk van de taskforce, waarbij verschillende diensten van andere 
ministers alle mogelijkheden bekijken om opvang te creëren, gaat hand 
in hand met het werk dat mijn diensten, Fedasil, het Commissariaat-
generaal voor de Vluchtelingen en de Staatlozen en de Dienst Vreem-
delingenzaken verrichten in het kader van het winterplan. We blijven 
dus pleiten voor een goede samenwerking tussen de overheidsdien-
sten en met mijn diensten. 
 
Quelques autres questions numériques ont été soulevées. J’aimerais 
donner un bref aperçu pour mieux interpréter le tableau général de 
cette discussion. 
 

 

Mevrouw Pas, het is heel fijn dat u heel goed bent in wiskunde. Maar 
helaas is het een heel moeilijke taak om prognoses te maken over de 
asielinstroom voor de komende maanden. Dat is immers geen exacte 
wetenschap. Het hangt af van het aantal mensen dat zal toekomen in 
Europa en het aantal mensen dat vervolgens doorreist naar België. Dat 
is onvoorspelbaar. We proberen om dat zo goed mogelijk in te schat-
ten, maar dat is zeer moeilijk. 
 
De cijfers van het aantal asielaanvragen in september worden momen-
teel nog verwerkt, omdat het niet alleen gaat om de registraties bij DVZ 
in Pacheco, maar ook om de aanvragen aan de grens en in de gesloten 
centra. Zowel de DVZ als het CGVS analyseren die cijfers zodat we 
volgende week, zoals elke maand, de definitieve cijfers kunnen com-
municeren. Op basis van de voorlopige cijfers waarover ik momenteel 
beschik, zou het aantal aanvragen in september rond de 3.200 schom-
melen. De definitieve cijfers zullen via de normale kanalen gecommu-
niceerd worden, en dat is via de website van het CGVS. 
 
Intussen is ons netwerk groter dan ooit. Bij Fedasil bevat het nu 34.400 
opvangplaatsen, naast de 1.500 noodopvangplaatsen die via het Brus-
sels Hoofdstedelijk Gewest gecreëerd zijn. Mevrouw Pas, dat is het 
verschil in aantal dat u aanhaalde. Het klopt ook dat de vooropgestelde 
capaciteitsstijging in het winterplan 2.000 plaatsen omvat, inclusief de 
twee containersites. Daarbovenop wordt via de taskforce nog een in-
spanning gedaan om een substantieel aantal plaatsen te creëren.  
 
Geachte leden, bij ongewijzigd beleid zullen nog heel wat plaatsen no-
dig zijn. Niet alleen de komende weken en maanden, maar ook de ko-
mende jaren. Daarom pleit ik al een hele tijd om daarnaast ook hervor-
mingen door te voeren op het Europese niveau en uitstroom bevorde-
rende maatregelen te nemen. 
 

Il est très difficile d'établir des pré-
visions pour les prochains mois en 
ce qui concerne l'afflux migratoire. 
Le traitement des chiffres relatifs 
aux demandes d'asile introduites 
en septembre est toujours en 
cours. Il ne s'agit pas uniquement 
des enregistrements auprès de 
l'Office des étrangers, mais égale-
ment de demandes à la frontière et 
dans les centres fermés. Nous 
pourrons communiquer les chiffres 
définitifs la semaine prochaine, 
comme chaque mois. Selon des 
chiffres provisoires, le nombre de 
demandes avoisinerait 3 200 en 
septembre. 
 
Entre-temps, notre réseau a atteint 
une taille inégalée. Fedasil dispose 
désormais de 34 400 places d'ac-
cueil. La Région de Bruxelles-Capi-
tale a créé 1 500 places d'accueil 
d'urgence. Le plan hiver prévoit 
une augmentation de 2 000 places, 
y compris dans les deux sites où 
sont installés des conteneurs. Un 
effort est fourni par le biais de la 
task force pour créer un nombre 
substantiel de places supplémen-
taires. 
 
À politique inchangée, de nom-
breuses places resteront néan-
moins nécessaires. C'est pourquoi 
je préconise également de mener 
des réformes à l'échelon européen 
et de prendre des mesures con-
crètes favorisant les sorties.  
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Des questions ont également été soulevées en ce qui concerne la ré-
partition des demandeurs de protection internationale dans notre pays. 
Sur 500 des 581 communes accueillant des demandeurs d'asile, nous 
avons déjà une large répartition dans le pays, une situation que nous 
envient de nombreux pays européens. Je peux vous dire, qu'étant sou-
vent sur le terrain avec les bourgmestres en Wallonie, à Bruxelles et 
en Flandre, beaucoup d'entre eux font d'énormes efforts pour accueillir 
des demandeurs d'asile, soit dans un ILA, soit dans des centres d'ac-
cueil, ce qui n'est pas toujours facile pour eux. 
 

500 van de 581 gemeenten vangen 
asielzoekers op en heel wat Euro-
pese landen benijden ons om die 
brede spreiding. De burgemees-
ters van alle gewesten doen 
enorme inspanningen.  
 

Elke regio levert vandaag inspanningen, of het nu gaat om de opvang 
van asielzoekers, de definitieve huisvesting van erkende vluchtelingen 
of het logement voor tijdelijk beschermde Oekraïners. Al jaren zijn er 
meer opvangplaatsen voor asielzoekers in Wallonië dan in Vlaanderen 
of Brussel. Wij trekken dat langzaamaan recht. 
 
Omgekeerd, vestigen verhoudingsgewijs de meeste erkende vluchte-
lingen zich dan weer in Vlaanderen en Brussel en niet in Wallonië. Als 
we over spreiding spreken, moeten we over het totaalplaatje spreken. 
Vooral de definitieve huisvesting van vluchtelingen weegt enorm op de 
lokale besturen en op de OCMW's. Ik merk dat in elk gesprek dat ik 
heb met lokale besturen, of dat nu in Vlaanderen, Wallonië of Brussel 
is. 
 
Collega's, nogmaals, we zijn vandaag in crisis. We hebben elke plaats 
nodig. We kunnen ons dus echt niet permitteren om hierover commu-
nautaire discussies te voeren. Elke plaats is nodig om iedereen te kun-
nen opvangen. 
 
Ik kom ook nog eens terug op mijn prioriteit om gezinnen met kinderen 
in alle omstandigheden te kunnen opvangen. Helaas blijft de realiteit 
dat het ook voor gezinnen met kinderen elke dag moeilijk blijft bij Feda-
sil. Het beleid kan vandaag dus nog niet bijgestuurd worden. Wij zijn 
zeker nog niet uit de gevarenzone wat de opvang van gezinnen met 
kinderen betreft. 
  
Alleenstaande mannen krijgen in de regel momenteel geen toegang tot 
het opvangnetwerk. Het is juist dat een zeer beperkt aantal alleen-
staande mannen de voorbije weken wel werd opgevangen. Het gaat 
dan vooral om mannen die naar het Dublincentrum werden overge-
bracht in het kader van hun transfer naar een andere Europese lidstaat, 
omdat een andere Europese lidstaat bevoegd is voor hun asielaan-
vraag. 
 
Daarnaast gaat het om mannen met een bijzondere kwetsbaarheid. 
Denk aan mensen met een ernstige ziekte of mannen met een beper-
king, die in de Brusselse daklozenopvang werden opgevangen en voor 
wie Fedasil door de Brusselse organisatie werd gecontacteerd met de 
vraag om in aangepaste opvang te voorzien. Uiteraard doen wij dat. 
Kwetsbaren krijgen voorrang. Dat is al lang het beleid. Onder de noe-
mer kwetsbaren vallen kinderen, alleenstaande moeders en uiteraard 
ook mannen met bijvoorbeeld een medische beperking. 
 

Aujourd'hui, toutes les régions font 
des efforts. Depuis des années, il y 
a davantage de places d'accueil 
pour demandeurs d'asile en Wallo-
nie qu'en Flandre ou à Bruxelles. 
Nous rétablissons l'équilibre, lente-
ment mais sûrement. La plupart 
des réfugiés ayant obtenu l'asile 
s'établissent plutôt en Flandre ou à 
Bruxelles, ce qui a un impact sur 
les administrations locales et les 
CPAS. Aujourd'hui, nous avons be-
soin de chaque place disponible. 
Nous ne pouvons vraiment pas 
nous permettre de nous livrer à des 
discussions communautaires. 
 
Trouver une place d'accueil pour 
toutes les familles avec enfants de-
meure difficile. Pour le moment, les 
hommes seuls n'ont théoriquement 
plus accès au réseau d'accueil. Un 
nombre restreint d'hommes seuls 
ont été transférés au centre Dublin 
dans le cadre d'un transfert vers un 
autre État membre. Les hommes 
seuls présentant une vulnérabilité 
particulière ont bénéficié d'un ac-
cueil adapté. La politique est la sui-
vante: la priorité est donnée aux 
personnes vulnérables, à savoir les 
enfants, les mères célibataires et 
les hommes qui ont un handicap de 
nature médicale.  
 

Monsieur Moutquin, ce qui a motivé ma communication, c'était d'être 
transparente au sujet de la mesure que j'ai prise, à savoir ne plus ac-
cueillir des hommes isolés qui sont sur notre liste d'attente. Il me pa-
raissait nécessaire de faire preuve de transparence à ce sujet et dès 
lors de communiquer. 
 

Ik wilde met mijn communicatie al-
leen maar transparantie bieden 
met betrekking tot mijn beslissing 
om geen alleenstaande mannen 
meer op te vangen.  
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Ook in de komende weken zullen we dus absoluut prioriteit blijven ge-
ven aan families met kinderen, niet omdat ik dat graag wil, maar omdat 
het niet anders kan. Daardoor zullen in de komende periode alleen-
staande mannen in de regel niet opgevangen worden bij Fedasil. We 
werken zeer hard met alle partners aan plaatscreatie om dat zo snel 
als mogelijk wel opnieuw te kunnen doen. 
 

 

Comme vous le savez, je travaille quotidiennement avec les différentes 
autorités locales afin de rendre le processus d'accueil aussi fluide que 
possible. Dans le plan d'action des ILA, nous encourageons les colla-
borations intercommunales pour offrir un accueil supplémentaire. 
 

 

Mevrouw Platteau, u vroeg hoe gemeenten kunnen samenwerken, bij-
voorbeeld als Leuven extra personeel ter beschikking van andere ge-
meenten wil stellen. Welnu, een LOI is het perfecte instrument voor 
samenwerking. In ons nieuw plan voorzien we dan ook in financiële 
ondersteuning voor de oprichting van een LOI, wanneer de ene ge-
meente infrastructuur ter beschikking heeft en de andere gemeente 
personeel. Mocht dat het geval zijn voor Leuven, lijkt me dat de juiste 
methode om opvang te creëren. 
 
Er werd inderdaad een aantal panden voor collectieve opvang in Leu-
ven aan Fedasil gesignaleerd. Het merendeel van die sites was even-
wel niet beschikbaar, terwijl voor een aantal ervan te zware investerin-
gen en lange renovatieprojecten nodig waren voor slechts een tiental 
plaatsen. Uiteraard blijven we, in goede samenwerking met het lokale 
bestuur te Leuven, voortzoeken naar geschikte locaties voor collec-
tieve of individuele opvang. 
 

Une ILA est l'outil indiqué de coo-
pération entre les communes. 
C'est pourquoi notre nouveau plan 
prévoit un soutien financier pour la 
création d'une ILA lorsqu'une com-
mune met à disposition les infras-
tructures et une autre commune, le 
personnel. 
 
La plupart des immeubles destinés 
à l'accueil collectif situés à Louvain 
qui ont été signalés à Fedasil 
n'étaient pas disponibles, d'autres 
nécessitaient des investissements 
trop lourds ou des travaux de réno-
vation trop longs. Nous continuons 
à chercher, en collaboration avec 
l'administration locale, des endroits 
adaptés pour l'accueil collectif ou 
individuel.  
 

En ce qui concerne la situation à Spa, j'ai récemment repris contact 
avec l'administration. J'ai constaté chez la bourgmestre la volonté de 
parvenir à un accord. Mes services y travaillent actuellement. 
 

De burgemeester van Spa wil een 
akkoord bereiken. Mijn diensten 
werken hieraan.  
 

Tot slot wil ik nogmaals beklemtonen dat de problematiek niet zal ver-
dwijnen zonder structurele oplossingen zowel op Europees als op na-
tionaal niveau. Als we de situatie echt onder controle willen krijgen, 
moet het aantal mensen dat hier aankomt, gewoon omlaag. 
 
Het is onze plicht om zowel op de korte als op de lange termijn in op-
lossingen te voorzien. Het departement verdient echt beter dan van de 
ene crisis in de andere verzeild te geraken door een gebrek aan door-
tastende hervormingen. Daarom blijven we ons inzetten om de brood-
nodige hervormingen op Europees en nationaal niveau zo snel moge-
lijk te doen landen. 
 

Enfin, j’aimerais souligner que ces 
problèmes ne disparaîtront pas 
sans solutions structurelles: le 
nombre de personnes arrivant 
chez nous doit tout simplement di-
minuer! C'est pourquoi nous pour-
suivons sans relâche nos efforts 
pour obtenir le plus rapidement 
possible ces réformes indispen-
sables aux échelons européen et 
national.  
 

01.08  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, dank u voor 

de verduidelijking bij de vele cijfers.  
 
Ik zou daar nog een cijfer aan willen toevoegen, ditmaal niet de kost-
prijs, want zonder alle bijkomende opvangplaatsen en met de 34.000 
à 35.000 al bestaande plaatsen, komen we aan een bedrag van meer 
dan 1 miljard euro. We mogen daarbij niet vergeten dat zes op de tien 
asielzoekers zelfs geen recht op asiel hebben. Het cijfer dat ik wil toe-
voegen is 78 %. Dat is het percentage Vlamingen dat volgens de pei-
ling van VTM Nieuws en Het Laatste Nieuws sterke voorstander is van 
strengere regels voor asielzoekers.  

01.08  Barbara Pas (VB): Je sou-

haite encore évoquer un chiffre: se-
lon un sondage de VTM Nieuws et 
du journal Het Laatste Nieuws, 
78 % des Flamands sont favo-
rables à des règles plus strictes à 
l'encontre des demandeurs d'asile. 
 
Avec des partis comme Groen, qui 
bloquent des mesures même mi-
neures tant à l'échelon européen 
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Mevrouw Platteau zegt hier dat het niet zo eenvoudig is om de instroom 
te stoppen. Met partijen als Groen, die zowel op Europees als nationaal 
niveau elke maatregel, hoe beperkt en noodzakelijk ook, blokkeren, is 
het inderdaad moeilijk die instroom te beperken. Ja, ook het Vlaams 
Belang beseft dat men op Europees niveau aan een oplossing moet 
werken. Dat was een terechte opmerking, mevrouw de staatssecreta-
ris. Onzes inziens moeten we samenwerken voor een echt fort Europa. 
Dat betekent echter niet dat intussen de bestaande marges waarover 
u beschikt niet maximaal benut zouden kunnen worden en dat u niet 
op nationaal vlak het een en het ander kunt doen. 
 
Ik denk bijvoorbeeld aan de verstrenging van de gezinshereniging of 
aan de bevordering van uitstroombevorderende maatregelen, waar-
naar u net zelf verwees. Het terugkeerbeleid is desastreus. Vorige 
week namen we kennis van de nieuwe cijfers van de Dienst Vreemde-
lingenzaken. Tijdens de eerste acht maanden van dit jaar keerden er 
4.158 asielzoekers terug volgens de ruimst mogelijk interpretatie van 
die cijfers. Terwijl de asielcentra als paddenstoelen uit de grond schie-
ten om de almaar toenemende instroom te herbergen, blijven de maat-
regelen voor een efficiënter terugkeerbeleid uit.  
 
Waarom maakt u geen werk van een aanpassing van de wet op de 
woonstbetredingen? Die wordt ons al sinds de vorige legislatuur be-
loofd. Waarom neemt u geen sancties tegen onwillige derde landen die 
hun onderdanen niet willen terugnemen? Waarom heropent u niet aan-
gepaste gesloten wooneenheden voor illegalen? Die maatregelen blij-
ven allemaal uit. 
 
Zolang een ommekeer in het asielbeleid uitblijft, waarbij de instroom 
niet wordt beperkt en de uitstroom niet wordt bevorderd, zullen de re-
levante cijfers op hun huidig niveau blijven, voorspelbaar desastreus. 
Uw antwoord heeft eigenlijk bevestigd wat wij al lang zeggen. Als er 
niets gebeurt aan de instroom en als er niets gebeurt om de uitstroom 
te vergroten, dan zullen we na het winterplan inderdaad nog nood heb-
ben aan lenteplannen, zomerplannen en herfstplannen. Dan blijft het 
duren. Voor de kostprijs, zowel financieel als maatschappelijk, weten 
we allemaal wie er opdraait. 
 

qu'à l'échelon national, il est effec-
tivement difficile de limiter l'afflux. 
Nous partageons l'avis de la secré-
taire d'État selon lequel une solu-
tion européenne est nécessaire. 
Nous devons contribuer à ériger 
une véritable forteresse euro-
péenne. 
 
Entre-temps, il est déjà possible 
d'agir à l'échelon national en dur-
cissant les conditions du regroupe-
ment familial et en prenant des me-
sures destinées à encourager les 
départs. En effet, comme le mon-
trent les chiffres récents de l'Office 
des étrangers, la politique de retour 
est désastreuse. Pourquoi la loi sur 
les visites domiciliaires ne voit-elle 
pas le jour, pourquoi aucune sanc-
tion n'est-elle imposée aux pays 
tiers qui refusent de réadmettre 
leurs ressortissants et pourquoi au-
cune unité de logement fermée 
adaptée aux illégaux n'est-elle rou-
verte?  
 
Tant qu'il n'y aura pas de revire-
ment dans la politique d'asile, les 
chiffres concernant l'asile resteront 
inévitablement désastreux. Et cha-
cun sait qui en assume les coûts fi-
nanciers et sociétaux.  
 

01.09  Ben Segers (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, bedankt 

voor uw omstandig antwoord. 
 
Ik wil u eerst bijtreden, in die zin dat u zeer terecht nog eens onder-
streept hebt hoe de medewerkers, ook van Fedasil, er alles aan doen 
om opvang te verzekeren, vaak ver voorbij wat we op menselijk vlak 
van hen mogen verwachten. 
 
Met mijn vraag wilde ik vooral vernemen in welke mate u, op basis van 
de prognoses, op voorhand al tot aanwervingen kunt overgaan. U ant-
woordt mij dat dat heel moeilijk is. Ik erken die moeilijkheden uiteraard. 
U legt het uit aan de hand van een karikatuur: het zijn ofwel de Oost-
kantons, ofwel de kust. 
 
Volgens mij zijn er echter tussenoplossingen mogelijk. Daarvoor ver-
wijs ik naar uw initiatief van de satellietcentra. Datzelfde idee kunt u 
verder doordrijven door te werken met verschillende regio’s binnen Bel-
gië en telkens te werken met flexibele pools, waarmee gewerkt kan 
worden voor zowel de LOI’s als de collectieve opvang. Overal zijn er 
tekorten, maar als u het op die manier op een hoger niveau bekijkt, 

01.09  Ben Segers (Vooruit): Fe-

dasil fournit en effet des efforts 
quasiment inhumains pour pouvoir 
assurer l'accueil. En ce qui con-
cerne le recrutement, des solutions 
intermédiaires sont possibles. On 
peut travailler avec différentes ré-
gions en Belgique et avec des 
équipes flexibles, qui peuvent être 
affectées tant dans des ILA que 
dans des structures d'accueil col-
lectives. De cette manière, les re-
crutements en amont – c'est-à-dire 
à un niveau supérieur – sont effec-
tivement possibles.  
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wordt het veel makkelijker om wel degelijk al op voorhand aan te wer-
ven. 
 
We vernemen dat het CGVS uiteindelijk voor 1.000 personen per 
maand minder beslissingen heeft genomen. Dat heeft natuurlijk 
enorme gevolgen. Als we de juiste inschattingen kunnen maken, dan 
moeten we ook per pool tot aanwervingen kunnen overgaan. Het is dan 
zaak om, als de opvang geopend wordt, vanuit die pool personeelsle-
den te detacheren. Het idee van flexibele pools voor regio’s wilde ik u 
graag aan de hand doen. 
 

01.10  Simon Moutquin (Ecolo-Groen): Madame la secrétaire d'Etat, 

je vous remercie pour vos très nombreuses réponses.  
 
Les Verts et le groupe Ecolo-Groen sont d'accord avec vous, de ma-
nière générale, sur une solidarité européenne. Parfois je me ques-
tionne sur la raison pour laquelle vous prônez une solidarité euro-
péenne sans la prôner au niveau national. Je sais que nous ne 
sommes pas tout à fait d'accord là-dessus et je pense que nous de-
vrions en reparler. 
 
Au sujet de l'Europe, je nous invite tous à relire les chiffres publiés dans 
L'Echo de la semaine passée. Ils montrent que la Belgique est 11e en 
termes d'accueil sur 27. Nous ne sommes donc pas du tout dans le 
cadre d'une invasion comme certains peuvent le dire. Il y a en fait 
153 exilés pour 100 000 habitants en Belgique. Il y en a 206 en Alle-
magne, 170 en Grèce, 185 en Suisse et 228 en Espagne par exemple. 
Cela veut donc dire que, selon les chiffres objectivés par L'Echo, la 
situation en Belgique n'est pas spécialement problématique par rapport 
à d'autres pays européens. Nous aurons l'occasion d'en débattre à 
nouveau, car je vois que vous n'êtes pas spécialement d'accord. 
 
Par contre, nous sommes d'accord avec vous sur la nécessité d'atterrir 
sur un pacte migratoire mais vous connaissez nos limites en termes de 
respect des droits humains, du non-enfermement des enfants par 
exemple.  
 
Au sujet des solutions, je pense vraiment qu'il serait intéressant de dis-
poser des chiffres de l'accueil par commune afin d'objectiver ici aussi 
la situation sans se préoccuper de se renvoyer la balle. Ceci afin que 
chaque responsable politique au niveau local puisse constater les ef-
forts faits et dispositions prises ou en assumer l'absence. 
 
Je suis à 1 000 % d'accord avec vous sur le fait de ne pas communau-
tariser ce dossier. Cela fait deux ans que nous entendons l'extrême 
droite et la droite extrême au nord du pays nous dire: "Ouin ouin, c'est 
nous qui accueillons, la Wallonie et Bruxelles ne font rien." Vous venez 
de dire aujourd'hui que les propos que nous entendons depuis 
deux ans sont faux. Les chiffres que je vous ai donnés ne prennent pas 
en compte, en effet, la situation d'après-accueil mais il est faux de dire 
que la Flandre accueille davantage que la Wallonie et Bruxelles. 
 
Vous avez raison, sortons de ces débats où certains essayent de faire 
valoir un enjeu communautaire! Cela concerne toutes les Régions. Il 
est bon de rappeler que tous les partis – pas uniquement les Verts ni 
les francophones – sont concernés par le respect de l'État de droit. 
 
L'amélioration de la convention avec Bruxelles est fondamentale. Si 
l'on parle de Bruxelles et de la répartition dans les Régions, il faut rap-
peler que sur les 122 000 sans-papiers en Belgique, près de 80 % sont 

01.10  Simon Moutquin (Ecolo-

Groen): De groenen zijn het met u 
eens wat betreft Europese solidari-
teit. Waarom pleit u voor Europese 
solidariteit, maar niet voor solidari-
teit op nationaal niveau? We zou-
den het daar nog eens over moe-
ten hebben. 
 
Vorige week stond er in L'Echo te 
lezen dat België op de elfde plaats 
staat in de rangschikking van de 
27 lidstaten wat asielopvang be-
treft. We worden helemaal niet 
'overspoeld'. In België zijn er 
153 vluchtelingen per 100.000 in-
woners. In Duitsland zijn dat er 
206, in Griekenland 170, in Zwit-
serland 185 en in Spanje 228.  
 
Er moet een migratiepact gesloten 
worden, maar u weet waar onze 
grenzen liggen wat betreft de eer-
biediging van de mensenrechten, 
het niet opsluiten van kinderen, bij-
voorbeeld. Het zou interessant zijn 
om over opvangcijfers per ge-
meente te beschikken, zodat elke 
politieke verantwoordelijke op het 
lokale niveau kan vaststellen welke 
inspanningen er geleverd worden 
en welke maatregelen er genomen 
worden.  
 
Ik ben het met u eens dat dit dos-
sier niet gecommunautariseerd 
mag worden. Al twee jaar lang be-
weert extreemrechts in het noor-
den van het land dat Wallonië en 
Brussel niets doen. U hebt net ge-
zegd dat dat niet klopt.  
 
Alle partijen moeten de rechtsstaat 
eerbiedigen.  
 
Het is van fundamenteel belang dat 
de conventie met Brussel verbe-
terd wordt. Van de 122.000 men-
sen zonder papieren in België  



 04/10/2023 CRIV 55 COM 1184 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

16 

à Bruxelles. C'est aussi un aspect important à considérer pour la Ré-
gion bruxelloise. 
 
On a parlé des entrées et des sorties. Je voudrais évoquer les non-
entrées. Travailler sur la question des tickets repas serait intéressant. 
Certaines choses à ce sujet ont déjà été mises en place. Aujourd'hui 
on propose un montant fixe d'environ 320 euros à des personnes qui 
pourraient refuser une place dans un centre d'accueil. Ce montant 
pourrait être augmenté pour leur permettre de rejoindre une famille 
éloignée ou des amis, ce qui serait financièrement plus intéressant plu-
tôt que de créer des places d'urgence qui coûtent assez cher. Il y a 
peut-être moyen de creuser à ce sujet. 
 
Pour ce qui concerne la Défense, vous venez à mes yeux de démontrer 
le problème. En effet, la Défense a prêté/donné une série de places en 
caserne. Mais vous nous dites que sur les 24 862 militaires en Bel-
gique, aucun n'est inclus dans la prise en charge de la crise de l'ac-
cueil. Or, nous avons un problème de personnel et tout le monde le 
crie. 
 
Nous disposons de 24 862 militaires en Belgique! On pourrait mobiliser 
certains corps de la Défense à cet effet, de manière succincte ou sur 
un temps limité. Au niveau de l'accueil ou dans le logement? Ces ques-
tions sont à étudier. Mais un effort pourrait être entrepris de leur part. 
 
Il en va de même du côté de la SNCB. Je ne pointe pas Mme Dedon-
der, mais selon moi le débat devrait être relevé. 
 
Madame la secrétaire d'État, nous avons trois objectifs: une politique 
migratoire humaine (cf. accord de gouvernement); un respect de l'État 
de droit (il est de notre devoir de le faire respecter); pas de marée noire 
en Belgique en 2024. On ne peut pas laisser gagner l'extrême droite 
sur une crise de l'accueil avec toutes les fake news qu'elle propage. 
Nous devons être plus transparents et sortir de cette crise de l'accueil. 
C'est notre devoir de démocrates. 
 

verblijft er bijna 80 % in Brussel.  
 
Voor de asielzoekers die niet in 
een opvangcentrum terechtkomen 
zouden maaltijdcheques interes-
sant kunnen zijn. Vandaag wordt er 
de asielzoekers die een plaats in 
een opvangcentrum weigeren een 
vast bedrag van 320 euro aange-
boden. Dat bedrag zou men kun-
nen optrekken om hen in staat te 
stellen bij familie of vrienden onder-
dak te vinden, in plaats van nood-
opvangplaatsen te creëren.  
 
Defensie heeft een aantal plaatsen 
in kazernes uitgeleend/ter beschik-
king gesteld. Van de 24.862 militai-
ren in België is er evenwel geen en-
kele betrokken bij de aanpak van 
de opvangcrisis, ondanks het feit 
dat we met personeelsproblemen 
kampen. Bepaalde korpsen van 
Defensie zouden daarvoor ingezet 
kunnen worden, zij het in beperkte 
mate of voor een korte termijn. Of 
dat dan voor de opvang of voor de 
huisvesting is, moet nader bekeken 
worden.  
 
Hetzelfde geldt voor de NMBS.  
 
Wij streven drie doelstellingen na: 
een humaan migratiebeleid, de 
eerbiediging van de rechtsstaat en 
het voorkomen van een nieuwe 
zwarte zondag in België in 2024.  
 
Deze opvangcrisis mag niet het 
thema zijn op basis waarvan we 
extreemrechts de verkiezingen la-
ten winnen, want die partijen ver-
spreiden enorm veel fakenieuws. 
We moeten blijk geven van meer 
transparantie en uit deze opvang-
crisis zien te raken.  
 

01.11  Vanessa Matz (Les Engagés): Madame la secrétaire d'État, je 

vous remercie pour vos réponses. Nous avons quasiment chaque se-
maine des débats sur la question cruciale de l'accueil au regard du fait 
que l'État de droit est bafoué, que les décisions du Conseil d'État ne 
sont pas respectées par le gouvernement. 
 
Le gouvernement a toutefois l'air de "se réveiller". Dans un interview, 
Mathieu Michel dit qu'il fait sa part, que des bâtiments de la Régie sont 
disponibles. Le ministre Gilkinet dit qu'on peut peut-être regarder du 
côté de la SNCB et d'Infrabel. Mais je suis quand même sidérée par le 
fait que les composantes du gouvernement ne collaborent pas à cette 
politique. 
 

01.11  Vanessa Matz (Les Enga-

gés): In de pers verklaren de rege-
ringsleden met de hand op het hart 
dat uw beslissingen onwettig zijn, 
maar het gebrek aan samenwer-
king is verbijsterend. Bovendien 
heeft de premier zijn zegel gehecht 
aan dit beleid. Men speelt hier op 
een ziekelijke manier met de men-
selijke waardigheid. Iedereen 
tracht het laken naar zich toe te ha-
len, maar de regering stelt niet al-
les in het werk om oplossingen te 
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M. Moutquin demande si la Défense ne pourrait pas faire plus. Les uns 
et des autres déclarent dans la presse, la main sur le cœur, que c'est 
triste et que les décisions que vous auriez prises sont illégales. Je rap-
pelle que le gouvernement a validé cette politique par la voix du pre-
mier ministre. 
 
On assiste à un jeu malsain sur des questions qui touchent à la dignité 
humaine. Chacun essaie de tirer la couverture à soi et le gouvernement 
ne donne pas toute la puissance qu'il pourrait donner pour proposer 
des solutions. 
 
J'espère que la task force mise en place a secoué chacun. Elle aurait 
évidemment dû être mise en œuvre beaucoup plus tôt – il y a deux ans 
au moins – pour que chacun retrousse ses manches et puisse, en fonc-
tion de ses compétences, mettre à disposition des bâtiments, des 
places d'accueil et du personnel d'encadrement. Le gouvernement ne 
serait dès lors probablement pas dans cette situation d'illégalité en 
s'asseyant sur les décisions du Conseil d'État. Il n'y a eu aucune anti-
cipation. 
 
Madame la secrétaire d'État, la responsabilité ne repose pas que sur 
vos épaules, elle repose sur l'ensemble du gouvernement, dans cha-
cune de ses composantes. Il n'y a pas lieu de dire autre chose malgré 
les déclarations des uns et des autres. 
 
J'espère que la pièce de chacun est tombée sur l'urgence car l'hiver 
approche. Peut-être que d'autres échéances pourront secouer certains 
pour déployer au maximum leurs possibilités dans ce dossier. 
 

vinden. 
 
Ik hoop dat de taskforce, die twee 
jaar geleden al opgericht had moe-
ten worden, de regeringsleden tot 
actie beweegt, zodat iedereen ge-
bouwen, opvangplaatsen en perso-
neel ter beschikking stelt. Had men 
wél op de situatie geanticipeerd, 
dan zou de regering, die lak heeft 
aan de beslissingen van de Raad 
van State, nu niet onwettig hande-
len. Niet alleen de staatssecretaris 
is verantwoordelijk, de hele rege-
ring draagt hiervoor de verantwoor-
delijkheid. Ik hoop dat de sense of 
urgency nu tot iedereen is doorge-
drongen, want de winter staat voor 
de deur.  
 

01.12  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, uw 

herhaling van de uitdrukkelijke wens van u en de hele regering om ie-
dereen op te vangen, stemt me tevreden. De oprichting van de task-
force is een goede zaak: iedereen beseft dat de opvangcrisis urgent 
moet worden opgelost. Ook worden 2.000 extra opvangplaatsen ge-
creëerd en komen er nieuwe vacatures bij Fedasil. Het departement 
heeft het de afgelopen jaren al heel moeilijk gehad en het personeel 
verdient zeker extra ondersteuning. 
 
Ik kan me niet van de indruk ontdoen dat de taskforce beter eerder was 
opgericht. We blijven op die manier wat achter de feiten aanlopen. La-
ten we nu allemaal samenwerken opdat we de komende winter erin 
slagen iedereen op te vangen. 
 
Het klopt dat we de crisis op Europees niveau moeten oplossen, maar 
zolang het pact niet is gesloten en nog geen effecten sorteert, moeten 
we de crisis managen en ervoor zorgen dat we opvang kunnen bieden. 
 
Mevrouw Pas, u verwijst naar Groen. Het verschil tussen uw partij en 
mijn partij is dat wij blijven kijken naar asielzoekers als mensen. U kunt 
doen alsof u oplossingen in pacht hebt, maar dat is helemaal niet het 
geval. Dat is ook helemaal uw betrachting niet, want uw partij leeft van 
de opvangcrisis. Uw partij wil de angst van mensen daarvoor aanwak-
keren en asielzoekers ontmenselijken. Dat is het businessmodel van 
uw partij. Als er ooit van uw partij oplossingen zouden komen, dan zijn 
dat oplossingen die de mensenrechten alleszins niet zullen respecte-
ren. Dat is het grote verschil tussen uw partij en de andere partijen. 
 

01.12  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Je me réjouis de la créa-
tion d'un groupe de travail, mais 
cela aurait dû être fait beaucoup 
plus tôt. Aujourd'hui, nous sommes 
toujours dépassés par les événe-
ments. Travaillons tous la main 
dans la main et faisons en sorte de 
pouvoir accueillir tous ceux qui en 
ont besoin l'hiver prochain. Tant 
que le pacte européen sur la migra-
tion ne sera pas conclu, nous de-
vrons gérer cette crise ensemble. 
 
Contrairement au Vlaams Belang, 
les écologistes continuent de voir 
les hommes et les femmes que 
sont les demandeurs d'asile. Le 
Vlaams Belang ne cherche qu'à se-
mer la peur et à déshumaniser les 
demandeurs d'asile. C'est le mo-
dèle entrepreneurial sur lequel re-
pose ce parti. Et s'il venait à propo-
ser des solutions, celles-ci ne res-
pecteraient en rien les droits hu-
mains.  
 

01.13  Tomas Roggeman (N-VA): Ik hoor de collega’s, vooral van 

Groen, klagen dat hier een communautair debat wordt gevoerd, maar 
de enigen die een vergelijking tussen de gewesten maakten, zijn ze 

01.13  Tomas Roggeman (N-VA): 

Les écologistes dénoncent le fait 
que l'on accueille plus de  
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zelf. Omdat ze zelf een communautair debat openen, kan ik het niet 
laten om ook mijn duit in het zakje te doen, mevrouw de staatssecre-
taris. 
 
Ik hoor klagen dat men in Wallonië meer mensen opvangt dan in Vlaan-
deren. Ik heb de cijfers niet voor mij, maar als dat klopt, vind ik dat 
volledig terecht. Meer zelfs, voor mij mag de opvang nog meer in Wal-
lonië geconcentreerd worden. Het zijn niet de Vlaamse burgers die kie-
zen voor partijen die een lakser asielbeleid willen, door erkennings-
gronden te verruimen, door de beroepsmogelijkheden uit te breiden, 
door gedwongen terugkeer maximaal te verhinderen. Een grote meer-
derheid van de Vlaamse publieke opinie vraagt al decennia het omge-
keerde. Als Wallonië en de Franstalige partijen een lakser asielbeleid 
willen, dan moet men maar zo consequent zijn om ook meer asielzoe-
kers op te vangen in de plaats van de vervelende gevolgen van de 
eigen beleidskeuze op een ander te willen afwentelen. 
 
Ecolo probeert hier een opengrenzenprogramma door te duwen tegen 
de wil van de meerderheid van de Vlaamse kiezers. Als men vervol-
gens klaagt dat er te veel asielzoekers in Wallonië worden opgevan-
gen, dan vind ik dat een beetje hypocriet. 
 

personnes en Wallonie qu'en 
Flandre. Je ne sais pas si cette in-
formation est exacte, mais dans 
l’affirmative, je trouve cela tout à 
fait justifié. Pour moi, l'accueil pour-
rait être encore plus concentré en 
Wallonie. En effet, ce ne sont pas 
les citoyens flamands qui votent 
pour des partis qui prônent une po-
litique d'asile laxiste. Une grande 
majorité de l'opinion publique fla-
mande réclame justement le con-
traire depuis plusieurs décennies. 
Si les partis francophones souhai-
tent une politique d'asile plus 
laxiste, ils doivent en assumer eux-
mêmes les conséquences.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Question de Catherine Fonck à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le carrousel du 9ter" 

(55038371C) 

02 Vraag van Catherine Fonck aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De 9ter-carrousel" 

(55038371C) 
 

02.01  Catherine Fonck (Les Engagés): Madame la secrétaire d'État, 

je sais très bien que vous ne pouvez pas vous exprimer sur un cas 
individuel. Ce n'est donc pas le sens de mes questions. Mais je vou-
drais évoquer une situation extrêmement interpellante à l'aide d'un 
exemple. 
 
C'est celui de Bella, une femme guinéenne. En 2016, alors que sa pro-
cédure d'asile est à l'examen en Belgique, un cancer à un stade 
avancé, un cancer sévère est diagnostiqué. Un an plus tard, elle ob-
tient un titre de séjour pour raisons médicales. Elle doit bénéficier d'un 
traitement très lourd qui n'est pas disponible dans son pays d'origine. 
Ensuite, à trois reprises, l'Office des étrangers décide de lui retirer son 
permis de séjour au motif qu'elle peut poursuivre ses soins en Guinée, 
contrairement à l'avis du médecin spécialiste, un oncologue qui la suit 
à l'hôpital. À trois reprises, Bella et son avocat introduisent un recours 
au Conseil du Contentieux des Étrangers. Celui-ci casse à deux re-
prises la décision de l'Office des étrangers au motif que l'état de santé 
de Bella, qui a continué à se dégrader, nécessite une prise en charge 
chez nous. La troisième fois, il ne statue pas car Bella est entretemps 
décédée. 
 
Déjà en 2016, le Comité consultatif de Bioéthique de Belgique avait 
émis un avis concernant la problématique des étrangers souffrant de 
problèmes médicaux graves, insistant sur le fait que "pour un médecin 
– fonctionnaire ou non – donner un avis sur un dossier médical est un 
acte médical et que, ce faisant, ce médecin relève de la discipline mé-
dicale. Dans chaque structure où des médecins sont actifs, de la place 
doit être laissée à la réflexion éthique relative à leurs actes profession-
nels." Le Comité consultatif de Bioéthique estimait donc que si le mé-
decin de l'Office des étrangers  est d'un avis différent du médecin  

02.01  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Over individuele dossiers 
kunt u geen uitspraken doen, maar 
de zaak-Bella is symptomatisch. 
Terwijl haar asielaanvraag in 2016 
onderzocht werd, kreeg de jonge 
vrouw uit Guinee te horen dat ze 
aan een ernstige vorm van kanker 
in een vergevorderd stadium leed. 
Een jaar later kreeg ze een ver-
blijfsvergunning om medische re-
denen, omdat de vereiste behan-
deling in Guinee niet aangeboden 
werd. Daarna trok de Dienst 
Vreemdelingenzaken (DVZ) tot 
driemaal toe haar verblijfsvergun-
ning in met als argument dat ze in 
Guinee haar behandeling kon 
voortzetten, wat haaks staat op het 
advies van haar oncoloog. De be-
slissing werd tweemaal vernietigd 
door de Raad voor Vreemdelingen-
betwistingen, omdat de gezond-
heidstoestand van Bella volgens 
de raad een behandeling in ons 
land vereiste. Een derde vernieti-
ging kwam er niet omdat … Bella 
intussen overleden was. 
 
Het Belgisch Raadgevend Comité 
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rédacteur du certificat médical, il doit alors prendre contact avec ce 
médecin ou demander l'avis d'experts. 
 
Le médiateur fédéral avait d'ailleurs publié un rapport sur la régularisa-
tion médicale qui concluait de la même manière au non-respect de cer-
taines règles de déontologie médicale, à l'absence de procédure uni-
forme pour rendre les avis, à un processus de contrôle insatisfaisant. 
 
Madame la secrétaire d'État, l'histoire de Bella est extrêmement inter-
pellante d'abord par son parcours sur le plan humain et médical. Elle 
est maintenant décédée. Mais c'est aussi interpellant du fait du par-
cours administratif où la déontologie médicale semble complètement 
bafouée. On constate un fossé entre l'avis médical du spécialiste en 
oncologie et celui du médecin de l'Office des étrangers. 
 
D'autres cas similaires se sont présentés ces dernières années. Je les 
tiens à votre disposition. Mais je voudrais maintenant dépasser la si-
tuation de Bella.  
 
Comment comprendre ce fossé entre le médecin spécialiste pour une 
maladie grave et l'attitude du médecin de l'Office des étrangers? Com-
ment se fait-il que l'État valide le comportement des médecins de l'Of-
fice des étrangers en bafouant la méthodologie médicale?  
 
Quelle est votre responsabilité dans un gouvernement où le ministre 
de la Santé doit aussi être attentif au respect de la déontologie médi-
cale? Quelles sont les suites que l'on doit donner au rapport du média-
teur fédéral et à l'avis du Comité consultatif de Bioéthique?  
 

voor Bio-ethiek oordeelde in 2016 
al dat een advies van een arts – al 
dan niet een ambtenaar – over een 
medisch dossier een zaak was van 
de medische wetenschap die een 
ethische denkoefening vereiste. 
Het comité vond dat als het advies 
van de arts van de DVZ afweek van 
dat van de arts die het medisch at-
test had opgesteld, de eerste con-
tact moest opnemen met de laatste 
of het advies van een expert moest 
inwinnen. In 2016 besloot het co-
mité, in een rapport over medische 
regularisatie, dat bepaalde regels 
inzake medische deontologie niet 
in acht genomen werden, dat er 
geen eenvormige procedure was 
voor het verstrekken van adviezen, 
en dat het controleproces ontoerei-
kend was. 
 
In de zaak-Bella werd de medische 
deontologie kennelijk met voeten 
getreden. Het parcours dat ze af-
legde in de administratieve malle-
molen getuigt van een discrepantie 
tussen het advies van de oncoloog 
en dat van de arts van de DVZ. Er 
zijn vergelijkbare gevallen bekend.  
 
Keurt de Staat het gedrag goed 
van artsen van de Dienst Vreemde-
lingenzaken die de medische de-
ontologie met de voeten treden? 
 
Wat is uw verantwoordelijkheid in 
een regering waarin de minister 
van Volksgezondheid moet toezien 
op de medische deontologie? Op 
welke manier werd er gevolg gege-
ven aan het verslag van de fede-
rale Ombudsman en aan het ad-
vies van het Raadgevend Comité 
voor Bio-ethiek?  
 

02.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État: Madame Fonck, la procédure 

"9ter" est très importante pour moi, car elle donne accès au séjour et à 
une protection à des personnes vulnérables, qui ne peuvent pas re-
tourner dans leur pays d'origine pour des raisons médicales. Les cri-
tères légaux pour obtenir un séjour en Belgique pour raison médicale 
sont clairs. Si les soins médicaux sont disponibles et accessibles dans 
le pays d'origine et que l'intéressé est en mesure de voyager, le séjour 
ne peut être accordé sur la base de l'article 9ter de la loi du 15 dé-
cembre 1980.  
 
L'Office des étrangers suit l'avis du médecin-conseil, sauf s'il y a des 
faits d'ordre public, comme prévu dans la loi. Le médecin-conseil avise 
de façon indépendante l'Office des étrangers. Un avis défavorable de 
ce médecin ne signifie pas que le demandeur n'est pas malade, mais 

02.02 Staatssecretaris Nicole de 

Moor: Dankzij de 9ter-procedure 
kunnen personen die om medische 
redenen niet naar hun land van 
herkomst kunnen terugkeren een 
machtiging tot verblijf krijgen. Dat 
verblijf wordt geweigerd als de be-
trokkene toegang heeft tot ade-
quate zorg in zijn land van her-
komst en in staat is te reizen. 
 
Behalve wanneer een aanvrager 
feiten van openbare orde pleegde, 
volgt de Dienst  
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que le dossier que ce dernier a présenté ne répond pas aux exigences 
de l'article 9ter.  
 
Dans le dossier spécifique que vous mentionnez, je ne peux que vous 
dire que l'Office des étrangers n'a été informé de la nouvelle situation 
de la personne concernée qu'après avoir pris la décision en question, 
raison pour laquelle l'Office des étrangers avait conseillé à cette per-
sonne d'introduire une nouvelle demande 9ter. Je pense qu'il est un 
peu facile pour l'avocat, maintenant, de faire des reproches à l'Office 
des étrangers si l'avocat lui-même n'a pas informé l'Office des étran-
gers des changements de la situation médicale.  
 
Le rapport du médiateur fédéral que vous mentionnez date de 2016. 
Le suivi de ce rapport et toute nouvelle recommandation font l'objet 
d'une concertation annuelle entre l'Office des étrangers et le médiateur 
fédéral.  
 
En 2017, les médecins-conseils de l'Office des étrangers ont réagi aux 
préoccupations du Comité de Bioéthique et de l'Ordre des médecins 
lors d'une audition au Sénat. Ils ont répondu aux questions. Suivant la 
loi de 1980, la mission légale des médecins-conseils n'a pas valeur de 
diagnostic, et l'article 9ter n'est pas une procédure médico-contradic-
toire. Les médecins-conseils sont évidemment tenus de respecter le 
Code de déontologie médicale, mais les missions du médecin-conseil 
de l'Office des étrangers et du médecin traitant sont différentes. L'un 
ne pose pas de diagnostic, l'autre le fait. Le premier n'a pas de relation 
médecin-patient avec l'étranger, le second en a une. 
 
Par ailleurs, l'article 43 du Code de déontologie médicale établit une 
distinction très nette entre le rôle du médecin chargé d'une mission 
d'expert, de médecin-conseil ou de médecin-contrôle, et le rôle du mé-
decin traitant, en précisant que les missions du médecin chargé d'une 
mission d'expert, de médecin-conseil ou de médecin-contrôle sont in-
compatibles avec celles du médecin traitant. 
 
Il y a des cas pour lesquels plusieurs décisions de l'Office des étran-
gers sont annulées dans un même dossier, mais ceci est plus l'excep-
tion que la règle, et ne signifie pas nécessairement que la personne 
répond aux critères légaux de l'article 9ter. L'Office des étrangers con-
tinue de veiller à ce que la jurisprudence soit analysée en profondeur 
et à ce que cette analyse soit relayée auprès de tous les collègues. 
 
Je le répète, la procédure 9ter est spécifique, en comparaison avec les 
autres procédures de séjour, parce que le médecin-conseil donne un 
avis indépendant qui est suivi par l'Office des étrangers sauf s'il y a des 
faits d'ordre public comme prévu dans la loi. La procédure pour obtenir 
un séjour sur la base de raisons médicales sera aussi reformulée dans 
le cadre de l'accord sur la migration en clarifiant certaines définitions 
pour éviter les discussions d'interprétation qui existent actuellement. 
 
Je voudrais aussi rappeler que le Conseil du Contentieux des Etran-
gers ne peut que contrôler la légalité de la décision de l'Office des 
étrangers, par exemple en constatant des carences au niveau des de-
voirs de motivation qui incombent à l'Office des étrangers. Ceci ne si-
gnifie donc pas nécessairement que l'Office se soit positionné de ma-
nière incorrecte sur le cas médical dans un dossier qui a été annulé 
par le Conseil du Contentieux des Etrangers. 
 
Pour obtenir tous les chiffres que vous avez demandés, je vous invite 
à formuler une question écrite.  

Vreemdelingenzaken het advies 
van de adviserend arts, die onaf-
hankelijk zijn oordeel uitbrengt. 
Een ongunstig advies van de advi-
serend arts betekent niet dat de be-
trokkene niet ziek is, maar dat het 
ingediende dossier niet aan de cri-
teria van de 9ter-procedure beant-
woordt. 
 
In het aangehaalde dossier werd 
de Dienst Vreemdelingenzaken 
pas nadat hij een beslissing had 
genomen op de hoogte gebracht 
van de nieuwe medische toestand 
van de betrokkene. De DVZ heeft 
de aanvraagster aangeraden een 
nieuwe aanvraag in te dienen. Het 
is makkelijk de DVZ verwijten te 
maken terwijl het de advocaat is 
die de DVZ niet op de hoogte heeft 
gebracht van de wijzigingen in de 
medische toestand.  
 
Het verslag van de federale Om-
budsman dateert uit 2016. De 
Dienst Vreemdelingenzaken en de 
federale Ombudsman plegen jaar-
lijks overleg over de follow-up van 
dat verslag en over elke nieuwe 
aanbeveling.  
 
In 2017 hebben de adviserend art-
sen van de Dienst Vreemdelingen-
zaken tijdens een hoorzitting in de 
Senaat gereageerd op de zorgen 
van het Belgisch Raadgevend Co-
mité voor Bio-ethiek en de Orde 
der artsen. Een adviserend arts bij 
de Dienst Vreemdelingenzaken 
heeft niet dezelfde opdrachten als 
een huisarts. De eerste stelt geen 
diagnose en de tweede wel. De ad-
viserend arts heeft ook geen arts-
patiëntrelatie met de vreemdeling, 
terwijl de huisarts dat wel heeft.  
 
Er zijn gevallen waarbij meerdere 
beslissingen van de Dienst Vreem-
delingenzaken in eenzelfde dossier 
werden vernietigd, maar dat is eer-
der de uitzondering dan de regel. 
Dat betekent ook niet noodzakelijk 
dat de betrokkene voldoet aan de 
wettelijke criteria van artikel 9ter. 
 
De procedure op basis van arti-
kel 9ter is bijzonder in vergelijking 
met de andere verblijfsvergun-
ningsprocedures, want de  
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 adviserend arts geeft een onafhan-
kelijk advies, dat de Dienst Vreem-
delingenzaken volgt, tenzij er 
sprake is van feiten van openbare 
orde. De procedure om een ver-
blijfsvergunning om medische re-
denen te verkrijgen zal geherfor-
muleerd worden in het kader van 
het migratieakkoord, waarbij en-
kele definities verduidelijkt zullen 
worden.  
 
De Raad voor Vreemdelingenbe-
twistingen is alleen bevoegd om de 
wettigheid van de beslissing van de 
Dienst Vreemdelingenzaken na te 
gaan. Dat betekent niet noodzake-
lijk dat de Dienst Vreemdelingen-
zaken zich verkeerd uitgesproken 
heeft over de medische toestand in 
een dossier dat door de Raad voor 
Vreemdelingenbetwistingen nietig 
wordt verklaard. 
 
Wat de gevraagde cijfers betreft, 
verzoek ik u om een schriftelijke 
vraag in te dienen.  
 

02.03  Catherine Fonck (Les Engagés): Madame la secrétaire d’État, 

je vous remercie. Une transmission des documents me suffira aussi.  
 
Je connais les critères légaux. Certes, ils sont clairs mais reconnaissez 
que les connaissances sur la disponibilité des soins dans les pays 
d’origine et l’évaluation de la capacité de voyager posent question en 
termes d’interprétation. Vous avez raison de dire que chaque médecin 
a un rôle différent. Le médecin-conseil n’est ni dans du diagnostic ni 
dans du thérapeutique ni en examen clinique du patient et du suivi. Par 
contre, si chacun a son rôle, complètement remettre en question le 
diagnostic et l’incapacité de voyager – établie en l’occurrence par un 
spécialiste en oncologie – pose question sur le plan déontologique. La 
meilleure preuve concernant cette jeune femme, c’est qu’elle n’était ef-
fectivement pas en capacité de voyager et qu’elle est décédée peu 
après.  
 
Madame la secrétaire d’État, j’ai bien entendu votre réponse qui est 
réglementaire, légaliste. Mais quand on est confronté à de telles situa-
tions, qui ne peuvent pas ne pas vous interpeller sur le plan humain, 
on doit oser remettre en question les procédures non pas comme elles 
sont écrites dans la loi mais telles qu’elles peuvent être interprétées. 
Quand il y a un tel fossé entre un spécialiste en oncologie ou d’autres 
spécialisations et le médecin-conseil, un certain nombre de questions 
doivent se poser. Sur le plan déontologique, il y a, me semble-t-il, une 
obligation dans le chef du médecin-conseil en tout cas de prendre con-
tact avec le médecin spécialiste pour oser avoir une évaluation cor-
recte des cas. En l'occurrence,  il n’y a eu aucune triche du côté du 
médecin spécialiste qui avait validé la situation extrêmement grave de 
cette patiente. 
 

02.03  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Het volstaat dat u me de 
documenten bezorgt.  
 
De wettelijke criteria zijn duidelijk 
maar u moet erkennen dat het niet 
eenvoudig is om te weten welke 
zorg in de landen van herkomst be-
schikbaar is en na te gaan of de be-
trokkene in staat is te reizen. Dat is 
vaak een kwestie van interpretatie! 
Elke arts moet zijn rol vervullen, 
maar als men de diagnose – de on-
mogelijkheid om zich te verplaat-
sen, die in dit geval door een kan-
kerspecialist vastgesteld werd – 
volledig in twijfel trekt, roept dat de-
ontologische vragen op. Die jonge 
vrouw was niet in staat te reizen en 
is kort daarna overleden. 
 
We moeten de procedures ter dis-
cussie durven stellen, niet zoals ze 
in de wet beschreven staan, maar 
zoals ze geïnterpreteerd kunnen 
worden. Vanuit deontologisch oog-
punt moet de adviserend arts con-
tact opnemen met de specialist om 
over een correcte evaluatie van de 
dossiers te kunnen beschikken. Er 
is geen sprake van bedrog van de 
kant van de specialist die de ernst 
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van de toestand van die patiënte 
bevestigd had.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Ben Segers aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Een dynamische lijst van veilige 

landen" (55038430C) 

03 Question de Ben Segers à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Une liste dynamique de pays 

d'origine sûrs" (55038430C) 
 

03.01  Ben Segers (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, in het op-

vangdebat van daarnet hadden we het ook over de instroom. Om be-
scherming te kunnen bieden aan wie daar recht op heeft of nood aan 
heeft, moeten we in een vroeger stadium ook degenen die daar geen 
recht op hebben, kunnen weren. Duitsland maakte net bekend dat het 
Moldavië en Georgië zou toevoegen aan de lijst van veilige landen. 
Wat Moldavië betreft, leren we via Eurostat dat er in België in 2022 en 
in de eerste helft van 2023 in totaal 370 beslissingen werden genomen. 
Dat waren zonder uitzondering weigeringsbeslissingen.  
 
Hoe staat het vandaag met de instroom vanuit Moldavië in België? 
Hoeveel verzoeken zijn er? Zult u Moldavië toevoegen aan de lijst met 
veilige landen?  
 
Is er, meer algemeen, een constante monitoring van landen waarvoor 
het CGVS slechts zelden tot erkenning overgaat?  
 
Indien ja, zijn er dan op basis van die monitoring ook landen met een 
behoorlijke instroom in België, waarvoor de laatste tijd de erkennings-
graad bijzonder laag lag? Om welke landen gaat het dan? Welke er-
kenningsgraad hebben ze? Zult u voorstellen om die aan de lijst toe te 
voegen?  
 
Er bestaat wel iets als het ‘KB veilige landen’ dat op gezette tijden wordt 
geëvalueerd en aangepast, maar in de tussentijd blijft die onaange-
roerd. Zou het niet beter zijn om dat het voorwerp te laten uitmaken 
van constante monitoring, zodat die lijst echt dynamisch wordt en er 
snel op de omstandigheden kan worden ingespeeld en waarover zo 
duidelijk kan worden gecommuniceerd?  
 
Georgië werd onlangs geschrapt uit dat KB, wat opmerkelijk is gezien 
de Duitse beslissing. Met net geen 500 verzoeken om internationale 
bescherming staat Georgië nog net in de top 10 van de jaarbalans 
2023 van het CGVS. Hoe evolueert de instroom uit Georgië op dit 
ogenblik? Wat zijn de recente erkenningscijfers? Zult u in het licht van 
de Duitse beslissing uw beleid herbekijken?  
 

03.01  Ben Segers (Vooruit): L'Al-

lemagne a ajouté la Moldavie et la 
Géorgie à la liste de pays d'origine 
sûrs. En 2022 et au cours du pre-
mier semestre de 2023, notre pays 
a pris un total de 370 décisions 
concernant la Moldavie. Toutes 
étaient des décisions de refus. 
Quel est le nombre actuel de de-
mandes d'asile de Moldaves en 
Belgique? La secrétaire d'État 
ajoutera-t-elle également la Molda-
vie à notre liste de pays sûrs? 
 
Vérifie-t-on en permanence quels 
pays d'origine présentent un faible 
taux de reconnaissance des de-
mandes d'asile? Certains de ces 
pays génèrent-ils un gros afflux en 
Belgique, alors que le nombre de 
reconnaissances de demandes 
d'asile émanant de ces pays est 
très faible? Ces pays seront-ils 
ajoutés à la liste de pays sûrs? 
 
L'arrêté royal contenant la liste de 
pays d'origine sûrs peut-il être 
rendu plus dynamique, afin de pou-
voir réagir rapidement aux nou-
velles situations et de pouvoir com-
muniquer clairement à ce sujet? 
 
Vu la décision de l'Allemagne, il est 
étrange que la Géorgie ait récem-
ment été retirée de l'arrêté royal. 
Comment l'afflux en provenance 
de la Géorgie évolue-t-il? Quel est 
le taux de reconnaissance des de-
mandes d'asile émanant de la 
Géorgie? La secrétaire d'État re-
verra-t-elle sa politique à l'égard de 
la Géorgie?  
 

03.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Segers, ik ben het volledig met u eens dat we zo vlug als mogelijk 
moeten kunnen identificeren wie waarschijnlijk wel of geen recht heeft 
op internationale bescherming. Zoals u weet, voorziet ook het Euro-
pees migratiepact in een procedure om dat eigenlijk al aan de buiten-
grenzen van de EU te screenen. Dat lijkt mij de weg die we moeten 

03.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: En effet, nous devons iden-
tifier le plus rapidement possible 
les personnes ayant probablement 
droit ou non à une protection inter-
nationale. En réalité, une telle  
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opgaan. Het klopt uiteraard dat het CGVS vandaag al tools heeft om 
snelle procedures toe te passen voor bepaalde doelgroepen, zoals de 
versnelde procedure voor personen afkomstig uit een zogenaamd vei-
lig land van herkomst of een land dat op de lijst staat van veilige landen 
van herkomst. 
 
Het koninklijk besluit dat die lijst voor België bevat, wordt, zoals de wet 
bepaalt, inderdaad jaarlijks geëvalueerd en ook aangepast indien no-
dig. Zowel het CGVS als de FOD Buitenlandse Zaken geven adviezen 
over de landen die al op die lijst staan en over bijkomende landen waar-
voor bijvoorbeeld de instroom hoog en de beschermingsgraad laag is. 
Die monitoring vindt dus wel degelijk plaats. Het CGVS geeft, op mijn 
vraag, advies over de situatie in het land en beoordeelt of de situatie 
er van dien aard is dat het in algemene zin als een veilig land van her-
komst beschouwd kan worden. Dat is inhoudelijk een erg hoge lat, die 
ook is vastgelegd in de Europese richtlijnen. 
 
Aangezien het inhoudelijk advies gegeven wordt door onder andere 
een onafhankelijke instantie als het CGVS, kunnen we het beleid niet 
zomaar aanpassen aan dat van buurlanden als Duitsland. Ik vind het 
een zeer goede zaak dat in ons land een onafhankelijke instantie moet 
oordelen over de veiligheid van landen, want ik vind het niet goed om 
dat oordeel aan politici over te laten. 
 
Nu kom ik tot de vragen over Moldavië en Georgië. Moldavië staat van-
daag inderdaad niet op de Belgische lijst van veilige landen van her-
komst. Het CGVS gaf daarvoor zeer recent een negatief advies. Ik heb 
dus wel degelijk een advies gevraagd. Voor Moldavië waren er, van 
januari tot en met augustus 2023, 480 verzoekers om internationale 
bescherming, waarvan 42 in augustus. De beschermingsgraad ten 
gronde was de voorbije jaren tussen de 0 en 1 %. De beschermings-
graad zegt, aldus het CGVS, uiteraard enkel iets over de bescher-
mingsnood van personen die hier een verzoek om internationale be-
scherming ingediend hebben en is dus niet noodzakelijk een indicatie 
voor het al dan niet veilig zijn van een land van herkomst. 
 
Ik ben het wel met u eens dat zo’n lage erkenningsgraad ertoe noopt 
de dossiers snel te behandelen. Ondanks het feit dat Moldavië niet op 
de lijst van landen van veilige herkomst staat, heb ik het CGVS wel 
gevraagd, conform mijn bevoegdheid, om die dossiers met voorrang te 
behandelen. Dat wil zeggen dat die dossiers bovenaan op de stapel 
terechtkomen. Op die manier geven we ook een sterk signaal af voor 
verzoekers afkomstig uit landen waar de erkenningsgraad zeer laag is. 
Er wordt dus snel over hen beslist en ze worden snel geweigerd. Dat 
worden ze trouwens quasi allemaal. 
 
Georgië werd dit jaar inderdaad van de lijst gehaald. Ook hier volgde 
de regering het advies van het onafhankelijke CGVS. Voor Georgië 
waren er van januari tot augustus 2023 597 verzoekers om internatio-
nale bescherming, waarvan 98 in augustus. Voor Georgië is de be-
schermingsgraad voor de beslissingen genomen in de eerste acht 
maanden van 2023 lager in vergelijking met de voorgaande jaren.  
 
Opnieuw, de erkenningsgraad zegt niets. De erkenningsgraad is ge-
daald, maar Georgië is door het CGVS wel van de lijst gehaald. Op dit 
moment bedraagt de beschermingsgraad ten gronde ongeveer 9,5 %. 
De voorbije jaren varieerde dit tussen 12 en 20 %.  
 
Ik herhaal dat de erkenningsgraad enkel iets zegt over de profielen die 
hier vandaag aankomen. Mijnheer Segers, er is een constante  

vérification doit même s'effectuer 
aux frontières extérieures de l'UE. 
 
Le CGRA peut appliquer une pro-
cédure accélérée pour les per-
sonnes provenant de pays figurant 
sur la liste des pays d'origine sûrs. 
L'arrêté royal contenant cette liste 
est évalué chaque année et, le cas 
échéant, modifié sur la base des 
avis du CGRA et du SPF Affaires 
étrangères. Ce contrôle est donc 
déjà effectué actuellement. En ef-
fet, le CGRA évalue si la situation 
dans un pays donné est telle qu'il 
peut être considéré globalement 
comme un pays d'origine sûr. Sur 
le fond, la barre est placée très 
haut, conformément aux directives 
européennes. Il s'agit dès lors d'un 
avis formulé par une instance indé-
pendante. Cet élément est positif, 
car il n'appartient pas au monde 
politique de déterminer quels pays 
sont sûrs ou non. C'est pour cette 
raison que nous ne pouvons pas 
non plus adapter tout simplement 
notre politique à celle de l'Alle-
magne. 
 
Le CGRA a rendu encore très ré-
cemment un avis négatif concer-
nant l'inclusion de la Moldavie dans 
la liste des pays sûrs. Entre janvier 
et août 2023, 480 personnes origi-
naires de Moldavie ont demandé la 
protection internationale. Ces der-
nières années, le degré de protec-
tion pour les demandeurs origi-
naires de ce pays oscillait entre 0 
et 1 %, mais ce pourcentage n'est, 
selon le CGRA, significatif que 
pour le besoin de protection des 
personnes ayant introduit une de-
mande de protection internationale 
en Belgique. Il ne s'agit pas néces-
sairement d'un élément indicateur 
de la sécurité dans le pays d'ori-
gine. Toutefois, un degré de recon-
naissance si bas nous contraint à 
traiter les dossiers rapidement. 
C'est pourquoi j'ai demandé au 
CGRA de les traiter prioritairement. 
De cette manière, nous envoyons 
tout de même un signal fort aux de-
mandeurs d'asile originaires de 
cette région.  
 
De janvier à août 2023, 597 per-
sonnes originaires de Géorgie ont 
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monitoring. Dat vind ik heel belangrijk. In een vergadering met de ver-
schillende diensthoofden waaraan ik wekelijks deelneem, doen we dat 
ook. We kijken waar er opmerkelijke stijgingen waar te nemen zijn. 
Welke zijn de nationaliteiten? Hoe zit het met de erkenningsgraad? We 
trachten het beleid daaraan aan te passen. Bijvoorbeeld, Moldavië met 
voorrang behandelen, is een specifieke beslissing die ik genomen heb 
omdat er een constante monitoring bestaat. 
 
We moeten dus dynamisch zijn in het beleid. Ik ben geen voorstander 
van een dynamische lijst met veilige landen van herkomst. Waarom 
niet? Als men op het ene moment een land op die lijst plaatst, en men 
dat land er korte tijd nadien weer moet afhalen, wordt er eigenlijk een 
verkeerd signaal gegeven. Men geeft het omgekeerde signaal. We 
hebben dit nu voor de eerste keer met Georgië moeten doen. Gelukkig 
staan er geen twintig of dertig landen op de lijst. Als men een land weer 
van de lijst haalt, geven we eigenlijk de boodschap dat we dat land niet 
meer als veilig beschouwen. Daarmee zou men een verkeerd signaal 
de wereld in kunnen sturen over de kans die men heeft om hier asiel 
te krijgen.  
 
Nogmaals, het hangt echt af van de profielen die hier aankomen. Kijken 
we bijvoorbeeld naar Congo. Daarvoor is de beschermingsgraad lager 
dan 10 %, maar er zijn wel degelijk veel vluchtelingen, vooral in Oost-
Congo. Dat zijn niet de mensen die hier aankomen. Hier zien we vooral 
profielen van jonge mensen uit Kinshasa die om economische redenen 
naar België komen.  
 
Er is dus wel een verschil tussen het beleid dat men kan voeren en de 
lijst met veilige landen van herkomst, die minder dynamisch is en ge-
baseerd is op adviezen van het CGVS.  
 

demandé une protection internatio-
nale. Le taux de reconnaissance 
quant au fond s'élève actuellement 
à 9,5 %, tandis qu'il oscillait entre 
12 et 20 % ces dernières années. 
Cependant, dans ce cas égale-
ment, le taux de reconnaissance 
ne fournit des informations que sur 
le profil des personnes qui arrivent 
en Belgique. Sur la base de l'avis 
du CGRA, la Géorgie a effective-
ment été retirée cette année de la 
liste des pays d'origine sûrs. 
 
Les flux d'asile font l'objet d'un suivi 
constant. Chaque semaine, nous 
examinons les augmentations no-
tables, l'évolution du taux de recon-
naissance, etc. Nous tâchons 
d'adapter notre politique à ces ten-
dances, mais je ne suis pas favo-
rable à une liste dynamique des 
pays d'origine sûrs. En effet, si 
nous inscrivions à un moment 
donné un pays sur la liste et que 
nous le retirions par la suite, nous 
donnerions un mauvais signal aux 
personnes de cette région, qui pen-
seraient alors avoir désormais plus 
de chances de se voir accorder 
l'asile chez nous. 
 
Tout dépend du profil des per-
sonnes qui entrent sur notre terri-
toire. Le taux de protection est par 
exemple inférieur à 10 % pour le 
Congo, alors que les réfugiés sont 
nombreux dans l'Est du Congo. 
Cependant, ce sont surtout des 
jeunes gens de Kinshasa qui vien-
nent en Belgique pour des motifs 
économiques.  
 

03.03  Ben Segers (Vooruit): Dank u wel, mevrouw de staatssecreta-

ris, voor het zeer omstandige antwoord waarover ik zelf ook nog even 
wil nadenken. Ik kom hier dus later zeker op terug bij u.  
 
U hebt het over de constante monitoring. Het is dan ook volledig terecht 
dat het CGVS zich op dat moment eerst gaat buigen over aanvragen 
uit Moldavië. Ik weet ook wel dat voor het CGVS niet alles een prioriteit 
kan zijn. 
 
Daarbij vraag ik me dan af of dit telkens lukt, als uit de monitoring blijkt 
dat het nodig is. Dat is een vraag die ik u misschien nog zal stellen. Ik 
heb wel begrip voor uw argument om te zeggen dat het KB zo flexibel 
aanpassen ook wel een contraproductief effect kan hebben. Dat be-
grijp ik. Als het CGVS niet voor al die landen waarvoor een lagere ken-
nisgraad geldt prioritair kan beslissen, moet er misschien op een an-
dere manier worden ingegrepen. Ik laat nog in het midden hoe. De 

03.03  Ben Segers (Vooruit): Je 

comprends qu'une modification 
flexible de l'arrêté royal peut aussi 
avoir un effet contreproductif. Si le 
CGRA ne peut pas traiter en prio-
rité tous les demandeurs origi-
naires de pays présentant un faible 
taux de reconnaissance, nous de-
vons peut-être chercher une autre 
méthode. Peut-être pourrions-nous 
décider que les demandeurs de 
ces pays ne sont pas autorisés à 
travailler pendant la procédure?  
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voorkeur ligt natuurlijk bij het snel behandelen bij het CGVS, maar aan-
gezien dat niet altijd kan, zou u bijvoorbeeld ook kunnen bekijken om 
de verzoekers van die landen niet te laten werken in de tussentijd. 
 

03.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Dat is interessant, dus ik zal 

nog even reageren. Het fasttrackcentrum kijkt effectief naar manieren 
om niet alleen mensen afkomstig uit veilige landen van herkomst, maar 
vooral afkomstig uit landen met een zeer lage erkenningsgraad in een 
apart centrum op te vangen, zoals we doen in het Dublincentrum om 
eigenlijk al meteen het signaal te geven dat de mensen hier worden 
opgevangen omdat ze een lage kans op erkenning hebben. Ze krijgen 
daar heel snel een beslissing en terugkeerbegeleiding wordt meteen 
opgestart. Er is dan inderdaad minder inzet op integratie en activering. 
Dat is het doelgroepspecifieke beleid dat we nodig hebben. 
 

03.04  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Les personnes originaires 
de pays pour lesquels le taux de re-
connaissance est très faible, tout 
comme celles qui viennent de pays 
d'origine sûrs, sont hébergées 
dans un centre distinct, pour leur 
donner le signal qu’elles ont peu de 
chances d'être reconnues. En 
outre, elles reçoivent rapidement 
une décision, après quoi l’accom-
pagnement au retour est immédia-
tement entamé. Pour ce groupe 
cible, nous nous concentrons 
moins sur l'intégration et l'activa-
tion.  
 

03.05  Ben Segers (Vooruit): Dat is bijzonder interessant. 

 

 

De voorzitter: Dat is een boeiend debat dat vervolgd wordt. 
  
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het memorandum of understanding met 
Tunesië" (55038578C) 
- Barbara Pas aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De Tunesiëdeal" (55038730C) 
- Eva Platteau aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De migratiedeal EU-Tunesië" (55038954C) 

04 Questions jointes de 

- Greet Daems à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le protocole d'entente avec la Tunisie" 
(55038578C) 
- Barbara Pas à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'accord conclu avec la Tunisie" (55038730C) 
- Eva Platteau à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'accord sur la migration conclu entre l'UE et 
la Tunisie" (55038954C) 
 

04.01  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, een aantal 

weken geleden werd de zogenaamde Tunesiëdeal gesloten. U was 
daar zelf nogal enthousiast over, net als de Europese Commissie. Dat 
blijkt immers uit de recente uitspraken van de voorzitster van de Euro-
pese Commissie, Ursula von der Leyen, tijdens een persconferentie op 
Lampedusa. Dat laatste klonk toen al enigszins vreemd, aangezien 
een week na de ondertekening van de verklaring bleek dat er meer dan 
7.000 illegale migranten vanuit Tunesië de Middellandse Zee oversta-
ken en voet aan wal zetten in Italië. 
 
Die Welt meldde vandaag daarenboven dat de fameuze deal zelfs op 
springen staat, nog voor hij eigenlijk in werking is getreden. De Tune-
sische president noemde de beloofde financiële steun aalmoezen en 
bestempelde sommige voorwaarden die de EU zou stellen als inmen-
ging in interne aangelegenheden. Volgens dezelfde bron zou het diplo-
maten in Brussel niet verbazen mocht het fameuze akkoord in de prak-
tijk nooit uitgevoerd worden. 
 
Hoe verklaart u dat na het afsluiten van de Tunesiëdeal de illegale toe-
stroom vanuit dat land nog toegenomen is? 

04.01  Barbara Pas (VB): Il y a 

quelques semaines, un accord a 
été conclu avec la Tunisie. La se-
crétaire d'État était assez enthou-
siaste à ce propos, tout comme la 
Commission européenne. Une se-
maine après la signature de l'ac-
cord, 7 000 migrants clandestins 
quittaient la Tunisie pour rejoindre 
l'Italie par la mer. Entretemps, le 
président tunisien a qualifié l'aide 
financière européenne de "charité" 
et estimé que certaines conditions 
posées par les autorités euro-
péennes constituent une forme 
d'ingérence dans les affaires inté-
rieures de son pays. Cet accord 
risque fort de n'aboutir à rien. 
 
Qu'a-t-il été précisément convenu 
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Wat werd er in de betrokken deal eigenlijk concreet afgesproken? 
Daarover bestaat immers zowat de grootste onduidelijkheid. 
 
Wat is er door de EU en door de Tunesische overheid concreet be-
loofd? Wat is er door de EU ondertussen concreet geleverd? Onder 
welke voorwaarden gebeurde dat? 
 
Kunt u de berichtgeving die ik net aanhaalde bevestigen? 
 
Welke maatregelen zijn er gepland als Tunesië de gemaakte afspraken 
in de praktijk niet nakomt? Welke alternatieven zijn er om de illegale 
toestroom uit Tunesië dan effectief en efficiënt een halt toe te roepen? 
 

avec la Tunisie? Comment se peut-
il que la migration clandestine de-
puis la Tunisie ait encore aug-
menté après la signature de l'ac-
cord? Quel engagement l'UE a-t-
elle pris à l'égard de la Tunisie et 
dans quelle mesure cet engage-
ment a-t-il été réalisé dans la pra-
tique? Quelles mesures seront-
elles prises si la Tunisie ne res-
pecte pas l'accord? Existe-t-il des 
alternatives pour stopper l'afflux de 
clandestins en provenance de ce 
pays?  
 

04.02  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, op 

16 juli heeft de Europese Commissie een memorandum of understan-
ding gesloten met Tunesië. Het land zal financiële steun krijgen in ruil 
voor het tegenhouden van migranten. De deal werd gesloten door Ur-
sula von der Leyen, in aanwezigheid van Mark Rutte en Giorgia Meloni. 
 
De deal kaderde in een breed mandaat dat de Europese Commissie 
heeft gekregen van de Europese Raad om partnerschappen met derde 
landen af te sluiten. Het concrete akkoord met Tunesië werd echter 
niet door de lidstaten gevalideerd, dus ook niet door België, en we zijn 
evenmin op de hoogte van de concrete inhoud ervan. Na de commu-
nicatie daarover hebt u wel laten weten voorstander te zijn van die deal 
en gezegd dat we zelfs nood hebben aan meer afspraken met derde 
landen. 
 
Op dit ogenblik woedt in Tunesië een golf van racistisch geïnspireerd 
geweld tegen migranten, die wordt aangewakkerd door president 
Saied, die openlijk de complottheorie van omvolking propageert. De 
politie duwde migranten hardhandig terug naar de woestijn, met de 
dood tot gevolg. We hebben allemaal de schrijnende beelden gezien 
die op sociale media circuleerden van een moeder en dochter die in de 
woestijn van honger en dorst waren omgekomen. Onlangs heeft presi-
dent Saied ook verklaard te geloven in antisemitische complottheo-
rieën over de storm Daniël. 
 
We zien hier opnieuw dat de Europese Unie migratiedeals sluit met 
derde landen waar autocratische leiders aan de macht zijn en waarmee 
we ons kwetsbaar maken voor chantage door hen. De recente verwik-
kelingen tonen dat aan. Onlangs las ik namelijk dat de president van 
Tunesië het geld van de EU weigert omdat hij meer wil. Eerst heeft hij 
veel meer migranten in bootjes de zee laten opgaan en nu eist hij van 
Europa veel meer geld, want de deal zou voor hem niet volstaan. Dat 
hadden we wel kunnen verwachten als we met zo iemand aan tafel 
gaan zitten. 
 
Verdedigt u nog steeds het akkoord met Tunesië? Welke lessen moe-
ten we trekken uit de gebeurtenissen van de afgelopen tijd? U hebt 
gezegd dat, als Europa deals sluit, we garanties moeten hebben dat 
de mensenrechten zullen worden gerespecteerd. Welke garanties kun-
nen we krijgen van iemand als president Saied en van andere autocra-
tische leiders? 
 
U hebt een brief gericht aan de Europese Commissie, waarin u hebt 
gevraagd om bij de uitvoering van het akkoord toe te zien op het res-

04.02  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Le 16 juillet, l'Union euro-
péenne a conclu un protocole d'ac-
cord avec la Tunisie qui, en 
échange d'une aide financière, est 
priée de freiner les départs de mi-
grants depuis son territoire. Cet ac-
cord n'a pas été validé concrète-
ment par les États membres. Nous 
n'avons pas connaissance de son 
contenu précis. Néanmoins, la se-
crétaire d'État s'est dite favorable à 
cet accord et à d'autres accords 
avec des pays tiers. 
 
Entre-temps, le président tunisien 
alimente une vague de violences à 
l'encontre des migrants. Ils sont 
conduits dans le désert et y sont 
laissés pour morts. Le président 
Saied croit à la théorie du grand 
remplacement et aux complots an-
tisémites. En outre, il a laissé da-
vantage de migrants prendre la 
mer et exige à présent plus d'ar-
gent. La conclusion d'accords mi-
gratoires avec des dirigeants auto-
cratiques nous expose au chan-
tage. L'accès au pays a même été 
purement et simplement refusé à 
des membres du Parlement euro-
péen. 
 
La secrétaire d'État défend-elle 
toujours cet accord? Que contient 
précisément la lettre qu'a adressée 
la secrétaire d'État à la Commis-
sion européenne sur l'importance 
de respecter les droits humains?  
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pecteren van de mensenrechten. Hebt u daarop al een antwoord ge-
kregen? Zo ja, wat staat er dan in die brief? Tot slot, zelfs Europese 
parlementsleden die ter plaatse willen gaan in Tunesië wordt de toe-
gang tot het land geweigerd. Dat is een flagrante schending van de 
democratische waarden waarin wij geloven. Verkozenen des volks 
moeten te allen tijde hun controlerende taak kunnen uitoefenen. 
 

04.03 Staatssecretaris Nicole de Moor: Collega’s, ik was effectief en-

thousiast over het feit dat Europa eindelijk geïntegreerde partner-
schappen met herkomstlanden en transitlanden zoekt. Ik ben nog altijd 
enthousiast en ik zal u uitleggen waarom. 
 
Op 16 juli ondertekenden Europees Commissaris Várhelyi en de be-
voegde Tunesische staatssecretaris de zogenaamde Tunesiëdeal in 
aanwezigheid van von der Leyen, Meloni, Rutte en de Tunesische pre-
sident. Het gaat om een zogenaamd memorandum of understanding 
(MoU). 
 
Deze MoU heeft betrekking op vijf pijlers: macro-economische stabili-
teit, economie en handel, groene energietransitie, mensen dichter bij 
elkaar brengen, investeren in het maatschappelijk middenveld en mi-
gratie en mobiliteit. Het gaat dus om veel meer dan migratie alleen. Het 
gaat om investeringen in een land dat economische investeringen no-
dig heeft. Het gaat om handelsbetrekkingen. Het gaat om investerin-
gen in onderwijs en werkgelegenheid. Het gaat om het aanpakken van 
de oorzaken van migratie. 
 
Wat de migratiepijler betreft, gaat het bovendien om veel meer dan al-
leen grensbeheer. Er wordt gefocust op een holistische aanpak, een 
aanpak die gebaseerd is op de eerbiediging van mensenrechten, met 
inbegrip van de bestrijding van criminele netwerken, mensensmokke-
laars en mensenhandelaars. Het gaat daarnaast ook om grensbeheer. 
 
Er wordt ook gespecifieerd dat de EU zich zal inspannen om passende, 
aanvullende financiële steun te verlenen, met name voor de aanschaf, 
opleiding en technische ondersteuning die nodig is om het beheer van 
de Tunesische grenzen verder te verbeteren, om op een correcte ma-
nier aan grensbeheer te doen. 
 
De EU en Tunesië zijn ook overeengekomen om de coördinatie van 
zoek- en reddingsoperaties op zee te verbeteren, om te vermijden dat 
mensen verdrinken. 
 
Daarnaast is het ook zo dat een groot deel van de financiering in het 
kader van de migratiepijler wordt toegekend aan UNHCR, IOM, het 
Rode Kruis en andere ngo’s, organisaties die op het terrein de situatie 
moeten verbeteren voor de opvang en bescherming van vluchtelingen 
en de integratie van migranten of de re-integratie van de terugkeerders 
in hun herkomstlanden. 
 
Het dient dus om de situatie ter plaatse te verbeteren, de situatie die 
vandaag niet goed is, om te vermijden dat mensen in een bootje stap-
pen. De financiering die nu werd vrijgemaakt, komt trouwens uit mid-
delen die voor het afsluiten van de MoU waren overeengekomen. 
 
Die MoU moet nu op de verschillende onderdelen van de samenwer-
king tussen de EU en Tunesië en de vijf pijlers worden toegepast, over-
eenkomstig de toepasselijke verordeningen en procedures. Op die ma-
nier worden nu de specifieke aspecten van de samenwerking verder 
ontwikkeld. 

04.03  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: J’étais effectivement en-
thousiaste à l'idée que l'Europe 
cherche à établir des partenariats 
avec les pays d'origine et de tran-
sit. Le protocole d'accord avec la 
Tunisie contient un certain nombre 
de piliers: stabilité macroécono-
mique, économie et commerce, 
transition énergétique verte, rap-
prochement des peuples, investis-
sement dans la société civile et mi-
gration et mobilité. Il ne s'agit donc 
pas seulement de migration, mais 
aussi d'investissement dans un 
pays qui en a besoin, de relations 
commerciales et de lutte contre les 
causes de la migration. 
 
Le pilier de la migration repose sur 
une approche holistique englobant 
le respect des droits humains, la 
lutte contre les réseaux criminels et 
la gestion des frontières. L'UE fi-
nancera l'assistance technique et 
les formations nécessaires à l'amé-
lioration de la gestion des fron-
tières en Tunisie. L'accord prévoit 
également l'amélioration des opé-
rations de recherche et de sauve-
tage en mer. 
 
Une grande partie du financement 
sera octroyée au HCR, à l'Organi-
sation internationale pour les mi-
grations (OIM), à la Croix-Rouge et 
à d'autres ONG afin d'améliorer la 
situation sur le terrain. Le finance-
ment alloué à l’heure actuelle pro-
vient des moyens convenus avant 
la conclusion du protocole d'ac-
cord. Les aspects spécifiques de la 
coopération dans le cadre des pi-
liers respectifs seront développés 
davantage.  
 
Il est nécessaire de collaborer avec 
les pays tiers pour arriver à une po-
litique migratoire contrôlée, mais 
pas à n'importe quel prix. Le droit 
international et les droits humains 
doivent être respectés. 
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Samenwerking met derde landen is voor mij absoluut noodzakelijk voor 
een goedwerkend asiel- en migratiebeleid. Ze vormt een cruciaal on-
derdeel om te komen tot een beleid dat migratie op een gecontroleerde 
manier laat verlopen. Ik sta dus niet weigerachtig tegenover een der-
gelijke samenwerking. Dat mag echter niet tegen om het even welke 
prijs, zoals ik al meermaals publiekelijk heb verkondigd. Het internatio-
naal recht en de mensenrechten moeten worden geëerbiedigd. 
 
Waarom is er gekozen voor Tunesië? Het is uiteraard een strategisch 
land voor de Europese Unie door zijn ligging. Veel mensen die van-
daag in bootjes in Italië aankomen en veel mensen die vandaag het 
leven laten op hun tocht naar Europa, zijn vertrokken vanuit Tunesië. 
Samenwerking met Tunesië is dan ook absoluut noodzakelijk. Daar-
naast is Tunesië een land waar we ons grote zorgen om moeten ma-
ken. Het ligt vlak bij de EU, maar de situatie waarin het land verkeert, 
gaat al tien jaar bergaf. Het is een land met een enorme economische 
en politieke instabiliteit, waar het vandaag niet goed is om te leven voor 
de Tunesiërs en de vele migranten en vluchtelingen die er verblijven. 
Daarom is het goed dat er een bredere aanpak is dan enkel migratie 
en dat er een geïntegreerd partnerschap komt.  
 
Het MoU bepaalt dus de grote lijnen van overeenstemming. Daaraan 
wordt momenteel volop voortgewerkt. Uiteraard volgen we dat van na-
bij op.  
 
Mevrouw Platteau, u hebt verwezen naar de vreselijke beelden. Uiter-
aard hebben die ook mij diep geschokt. Die beelden schokken ieder-
een. Ik heb op 28 juli 2023 dan ook een brief gestuurd naar Europees 
Commissaris Johansson, waarin ik meteen mijn bezorgdheid heb geuit 
over de situatie ter plaatse. In die brief vraag ik de Europese Commis-
sie ook uitdrukkelijk om van Tunesië voldoende garanties te eisen in-
zake de eerbiediging van de mensenrechten van de migranten in Tu-
nesië.  
 
Er is ook gevraagd of er alternatieven zijn. Het is voor mij echter geen 
zaak van alternatieven, maar een en-enverhaal. We moeten verschil-
lende maatregelen nemen op verschillende fronten en die moeten al-
lemaal gecombineerd worden. Alleen door landen van oorsprong, lan-
den van doorreis en landen van vertrek te betrekken bij de dialoog over 
migratie, zullen we tot een duurzame oplossing voor de huidige migra-
tiecrisis kunnen komen.  
 
Aangezien irreguliere migratie geen Belgisch maar een Europees pro-
bleem vormt, is het ook essentieel dat er vanuit de EU bepaalde on-
derhandelingen met zulke belangrijke derde landen zoals Tunesië wor-
den gevoerd.  
 
Mevrouw Platteau, de houding van de Tunesische president in de voor-
bije dagen toont alleen aan dat het geen blanco cheque was, zoals het 
eerst werd voorgesteld, ook in de pers. Er zijn duidelijke voorwaarden, 
zowel op het gebied van migratie en mensenrechten als op dat van de 
economische hervormingen die het land nodig heeft. Het betreft de 
hervormingen die ook het IMF oplegt. Die zaken liggen effectief moei-
lijk voor de Tunesische autoriteiten, de houding van de president toont 
wel aan dat het geen blanco cheque was.  
 
Zoals ik in deze commissie al meermaals heb verkondigd, is een geïn-
tegreerd partnerschap een van de instrumenten om tot een asiel- en 
migratiebeleid te komen dat beter moet zijn dan het huidige beleid. Het 

L'UE a choisi de collaborer avec la 
Tunisie en raison de l'emplace-
ment stratégique de ce pays et des 
nombreuses embarcations trans-
portant des migrants qui partent de 
ce pays. Nous avons beaucoup de 
soucis à nous faire concernant la 
Tunisie. Elle est située aux portes 
de l'UE et la situation s'y dégrade 
depuis 10 ans. C'est pourquoi une 
collaboration avec la Tunisie est in-
dispensable. L'approche élargie au 
travers d'un partenariat intégré 
constitue une bonne initiative. À 
l'heure actuelle, la concrétisation 
du memorandum of understanding 
se poursuit. 
 
Les images horribles qui nous sont 
parvenues m'ont choquée au plus 
haut point. Le 28 juillet, j'ai adressé 
une lettre au commissaire euro-
péen au Marché intérieur pour exi-
ger de la Tunisie des garanties suf-
fisantes quant au respect des 
droits humains dans ce pays. 
 
On me demande si des alternatives 
existent mais je vois plutôt les 
choses sous la forme d'une implé-
mentation, sur plusieurs fronts, de 
différentes mesures qui ne sont 
pas nécessairement incompa-
tibles. Seule une collaboration 
avec les pays d'origine et de transit 
nous permettra d'arriver à une so-
lution durable. La migration irrégu-
lière est un problème d'ampleur eu-
ropéenne. C'est pourquoi il est es-
sentiel que l'UE mène ces négocia-
tions.  
 
L'attitude du président tunisien 
montre précisément que nous ne 
donnons pas un blanc-seing à la 
Tunisie. Des conditions ont été im-
posées à ce pays en matière de 
respect des droits humains et de 
réformes économiques, notam-
ment par le FMI. Pour les autorités 
tunisiennes, ces conditions sont vi-
siblement indigestes. 
 
Or, des partenariats intégrés sont 
nécessaires pour parvenir à une 
politique migratoire plus efficace. 
Nous devrons également en con-
clure avec d'autres pays.  
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moet een beleid zijn met correcte en transparante procedures, die de 
betrokkenen snel duidelijkheid geven, een beleid dat in overeenstem-
ming is met het internationaal recht. Dat is voor mij een correct beleid. 
Geïntegreerde partnerschappen zullen we dus moeten blijven aan-
gaan, niet alleen met Tunesië, maar ook nog met veel andere landen.  
 
Dat is niet het enige wat we moeten doen. We moeten ook ons eigen 
beleid hervormen. De partnerschappen zijn wel een deel van de puzzel 
om te komen tot een asielbeleid dat bescherming biedt aan mensen, 
een migratiebeleid dat talenten aantrekt voor onze arbeidsmarkt en te-
gelijkertijd een beleid dat irreguliere migratie tegengaat en dat terug-
keer mogelijk maakt, dat de oorzaken van migratie ook aanpakt. Dat 
kan alleen in samenwerking met de herkomst- en transitlanden.  
 

04.04  Barbara Pas (VB): Mevrouw de staatssecretaris, wij hebben 

ondertussen wel al kunnen vaststellen dat cd&v in Vivaldi eigenlijk te-
vreden is met niets. In dat kader begrijp ik uw enthousiasme met be-
trekking tot deze deal nog enigszins.  
 
U zegt dat het geen blanco cheque was. Toch is het vooral een princi-
peovereenkomst die ondertekend werd, met heel veel kleine lettertjes 
die nog uitgewerkt moeten worden. Dat is een van de problemen met 
die fameuze deal. In feite is het een te vage intentieverklaring, met te 
weinig concrete afspraken. Die moeten later nog uitgewerkt worden. In 
dat kader kan men het vergelijken met het zogenaamde EU-migratie-
pact, waarnaar u zelf ook verwees.  
 
De ervaring met Tunesië is alleszins niet bijzonder veelbelovend voor 
de snelle terugkeer van degenen die aan de buitengrenzen worden af-
gewezen, wat u met dat EU-immigratiepact in het vooruitzicht stelt. 
Daarvoor zijn akkoorden met derde landen essentieel. Die zijn er ech-
ter niet en die zullen, zoals die Tunesiëdeal ons vandaag leert, er ook 
niet zo gemakkelijk komen. Dat is nog een reden, en niet de minste, 
waarom het veelbezongen EU-migratiepact in de praktijk geen oplos-
sing zal bieden en niet zal functioneren.  
 
Hoe men het ook draait of keert, de Europese Unie heeft van zes rela-
tief rustige jaren geen gebruikgemaakt om duurzame alternatieven te 
ontwikkelen om die illegale migratie naar Europa in te dammen, naar 
Australisch model, en akkoorden met derde landen te sluiten. Ik kan 
niet anders dan vaststellen dat nu de cijfers weer compleet door het 
dak gaan, er onder enorme druk deals moeten worden gesloten. De 
gevolgen zijn ernaar.  
 

04.04  Barbara Pas (VB): Le cd&v 

et l'ensemble du gouvernement se 
contentent apparemment d'une co-
quille vide. L'accord avec la Tunisie 
n'est qu'une déclaration d'intention, 
contenant jusqu'à présent peu 
d'accords concrets. Il en va de 
même pour le soi-disant pacte eu-
ropéen sur la migration. Ce pacte 
prévoit un retour rapide des mi-
grants refoulés aux frontières exté-
rieures. Cela nécessite des ac-
cords avec des pays tiers. Or, il ne 
sera pas facile d'obtenir ces ac-
cords. Par conséquent, le pacte 
européen sur la migration ne 
pourra jamais fonctionner. L'Union 
européenne n'a pas profité de l'at-
mosphère sereine de ces six der-
nières années pour développer des 
alternatives durables s'inspirant du 
modèle australien et aujourd'hui, il 
lui faut conclure, sous la pression, 
des accords en tout genre.  
 

04.05  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Mevrouw de staatssecretaris, 

dank u voor de antwoorden.  
 
U zegt geen blanco cheque te geven, maar het is nogal cynisch dat de 
president van Tunesië zijn prijs opdrijft. Op deze manier besteden we 
ons asielbeleid uit aan derde landen met onbetrouwbare leiders. Zo 
staat Europa heel zwak, geeft het heel veel uit handen en is het heel 
kwetsbaar voor chantage, zoals we gemerkt hebben. 
 
Wij staan zeer sceptisch tegenover dergelijke overeenkomsten. In the-
orie klinken die wel mooi, want ik hoor u zeggen dat we moeten inves-
teren in Tunesië waar er macro-economische stabiliteit moet komen, 
dat we het middenveld moeten versterken en moeten investeren in on-
derwijs. Dat klinkt natuurlijk heel mooi en we zijn er allemaal voorstan-
der van. 
 

04.05  Eva Platteau (Ecolo-

Groen): Selon la secrétaire d'État, 
aucun chèque en blanc n'a été 
donné, mais le président tunisien 
pose des exigences financières de 
plus en plus grandes. Nous sous-
traitons notre politique en matière 
d'asile à des pays dont les diri-
geants sont peu fiables. En théorie, 
l'accord paraît intéressant, puisqu'il 
prévoit des investissements dans 
l'enseignement et la société civile. 
Mais quelles garanties avons-nous 
que les ONG présentes sur place 
disposeront de la liberté néces-
saire pour apporter une aide  
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U spreekt ook over het versterken van ngo’s in Tunesië en over de 
aanwezigheid van de IOM en de UNHCR, maar tegelijkertijd zien we 
dat Europese parlementsleden niet welkom zijn op een missie naar Tu-
nesië. Dat spreekt zichzelf toch wel tegen. Welke garanties hebben we 
dat de ngo’s met de middelen die Europa hun geeft om de migranten 
bij te staan en humanitaire hulp te verlenen, de ruimte krijgen om dat 
te doen? Ik ben zeer bezorgd over de plek waar die Europese middelen 
zullen terechtkomen. Zullen ze niet verdwijnen in de zakken van men-
sen waar ze niet thuishoren? Iemand als mevrouw Meloni draagt in 
Italië zelf bij aan het criminaliseren van ngo’s en moet dit verhaal op 
geloofwaardige wijze komen vertellen, iets waarover ik zeer bezorgd 
ben. Mij stelt dit niet gerust. 
 
Europa heeft wel nood aan meer legale wegen naar Europa. We moe-
ten veel meer doen inzake hervestigingsprogramma’s en dat terug ho-
ger op de agenda zetten. We moeten de asielprocedure op Europees 
grondgebied laten verlopen, waar we de touwtjes in handen hebben en 
de garantie hebben dat de mensenrechten gerespecteerd worden. We 
moeten terug meer aan search and rescue doen en niet in dezelfde 
valkuilen trappen als autocratische leiders die liever mensen de dood 
injagen in de woestijn.  
 

humanitaire aux migrants? Je suis 
surtout préoccupée par la question 
de savoir où les moyens euro-
péens aboutiront. La première mi-
nistre italienne, Mme Giorgia Me-
loni, contribue elle-même à la cri-
minalisation des ONG. Comment 
sa façon de voir les choses pour-
rait-elle avoir la moindre crédibi-
lité? 
 
L'Europe a besoin d'un plus grand 
nombre de possibilités de migra-
tion par des voies légales, ainsi 
que de programmes de réinstalla-
tion bien conçus. La procédure 
d'asile doit avoir lieu sur le territoire 
européen, afin que nous en gar-
dions le contrôle. Nous devons 
nous concentrer davantage sur les 
opérations de recherche et de sau-
vetage (search and rescue) au lieu 
de conduire des personnes à la 
mort, comme le font certains diri-
geants autocratiques.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04.06  Barbara Pas (VB): Mijnheer de voorzitter, ik word nog in een andere commissievergadering verwacht 

en ik moet nadien naar de Conferentie van voorzitters. Als mevrouw de staatssecretaris ermee instemt om 
mij de antwoorden per e-mail te bezorgen, zet ik mijn resterende vragen om in schriftelijke vragen. 
 
De voorzitter: Met instemming van de staatssecretaris worden de vragen nrs. 55038729C, 55039098C, 
55039150C en 55039174C van mevrouw Pas omgezet in schriftelijke vragen. Vraag nr. 55038581C van 
mevrouw Daems wordt uitgesteld. 
 

05 Vraag van Ben Segers aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Een Kanaalplan onder het 

Belgisch EU-voorzitterschap" (55038593C) 

05 Question de Ben Segers à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Un plan contre les migrations 

illégales par la Manche sous la présidence belge de l'UE" (55038593C) 
 

05.01  Ben Segers (Vooruit): Na de Tunesië- en Turkijedeal moet er 

misschien ook een Kanaaldeal komen. De Belgische diensten krijgen 
nog steeds te maken met transitmigranten op weg naar het Verenigd 
Koninkrijk. De door mij hooggerespecteerde migratiedeskundige Ge-
rald Knaus stelde onlangs een plan voor om de oversteek via het Ka-
naal tegen te gaan. Diezelfde man stond ook achter een aantal princi-
pes van wat later de Turkijedeal zou worden, waarvoor hij destijds door 
velen verketterd en tegelijk bewonderd werd – hij werd verkeerd be-
grepen en is trouwens een grote criticus van de manier waarop de deal 
wordt uitgevoerd. Zijn Kanaalplan vind ik bijzonder inspirerend. Ik ver-
meld enkele krachtlijnen. De EU dient, eventueel via een coalition of 
the willing, met het VK overeen te komen dat iedereen die op irreguliere 
wijze vanuit de EU naar het VK oversteekt, kort na aankomst vanaf een 
afgesproken datum wordt teruggenomen. Het komt dan de Britse au-
toriteiten toe om consequent onontvankelijkheidsbeslissingen te ne-
men, gebaseerd op de vaststelling dat de EU-landen veilige derde lan-
den zijn. Daarna volgt dan terugkeer.  
 

05.01  Ben Segers (Vooruit): L'ex-

pert autrichien sur les questions de 
migration Gerald Knaus a présenté 
récemment un plan visant à empê-
cher les traversées de la Manche. 
L'UE, éventuellement dans le 
cadre d'une coalition of the willing, 
conviendrait avec le Royaume-Uni 
que toute personne entrant irrégu-
lièrement au Royaume-Uni en pro-
venance de l'UE serait reprise à 
partir d'une date convenue. Les 
autorités britanniques pourraient 
alors prendre des décisions d'irre-
cevabilité cohérentes, les pays de 
l'UE étant des pays tiers sûrs. 
Cette décision serait suivie du re-
tour des migrants concernés. De 
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De bedoeling van zo’n snelle terugkeer is om conform de mensenrech-
ten alle incentives weg te nemen om op irreguliere wijze naar Groot-
Brittannië over te steken. Tegelijkertijd dient het VK ermee in te stem-
men om bijvoorbeeld  de komende drie jaar een bepaald aantal er-
kende vluchtelingen of asielzoekers op te nemen. Knaus spreekt over 
40.000 per jaar, maar dat moet nader bekeken worden. 
 
Dat alles heeft enorme gevolgen voor ons land, omdat de incentive zou 
verdwijnen om naar België te komen als transitland. Het lijkt me dus 
een bijzonder goede deal te zijn. Zult u contact opnemen met de heer 
Knaus? Bent u voorstander van een dergelijke Kanaaldeal? Zult u als 
toekomstig voorzitter van de EU dat ook bepleiten? 
 
Wilt u komen tot een Europese coalition of the willing om het voorstel 
in de realiteit om te zetten, mocht er geen draagvlak zijn in de hele EU? 
 

cette manière, en totale conformité 
avec les droits humains, toutes les 
incitations à se rendre en Grande-
Bretagne de manière irrégulière 
seraient supprimées. En contrepar-
tie, le Royaume-Uni devrait ac-
cueillir, par exemple, un certain 
nombre de réfugiés ou de deman-
deurs d'asile reconnus au cours 
des trois prochaines années. Cela 
devrait décourager la transmigra-
tion depuis la Belgique. 
 
Que pense la secrétaire d'État de 
cette piste?  
 

05.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Segers, wij werken 

vandaag zeer goed samen met de Britten en de Fransen om overste-
ken op de Noordzee tegen te gaan. Het is dramatisch als asielzoekers 
in een gammel bootje vertrekken en het leven laten, of dat nu gebeurt 
in Tunesië, Libië of voor de kust van Frankrijk, beïnvloed als ze zijn 
door ideeën over het Verenigd Koninkrijk in dat laatste geval. 
 
Ik heb kennisgenomen van de voorstellen van Gerald Knaus. Hij heeft 
zeker wel wat interessante ideeën en zijn voorstellen betekenen alleen 
maar een verrijking van het debat. Op korte termijn ga ik er niet mee 
akkoord, omdat het erop neerkomt dat Groot-Brittannië daardoor nog 
altijd de voordelen van het Dublinakkoord geniet, ook al is het zelf uit 
de Europese Unie gestapt te geven. Men mag toch niet – hiermee ga 
ik misschien wat kort door de bocht – alle voordelen van het Europees 
lidmaatschap genieten zonder zelf lid te zijn. Voor mij is dat een heel 
duidelijke lijn. Voor België en wellicht ook voor de Franse collega’s is 
het niet aanvaardbaar om al wie irregulier het Kanaal oversteekt, terug 
te nemen. Dat legt een al te grote druk op België. 
 
Daarnaast rijst de vraag of een dergelijk plan gevaarlijke oversteken 
zou verhinderen. Volgens mij is er meer nodig, want ook toen de Britten 
nog bij de EU hoorden en de Dublinverordening er nog wel van toe-
passing was en asielzoekers dus naar België of Frankrijk terugge-
stuurd konden worden, vonden heel veel gevaarlijke oversteken plaats. 
 
Ik ben uiteraard wel voorstander van veel meer samenwerking inzake 
asiel en migratie, maar in eerste instantie moet het in de komende pe-
riode gaan over een gemeenschappelijk beleid binnen de Europese 
Unie. Het Europees asiel- en migratiepact speelt daarin een ongeloof-
lijk belangrijke rol en wordt dan ook een van de prioriteiten tijdens het 
Belgisch voorzitterschap van de EU. 
 
Daarnaast moeten we ook met landen buiten de EU een goede samen-
werking aangaan. Daarnet bespraken we nog Tunesië, maar dat geldt 
vanzelfsprekend ook voor het Verenigd Koninkrijk. Het Verenigd Ko-
ninkrijk heeft gekozen voor een eigen model, het Rwandamodel, maar 
daar geef ik niet de voorkeur aan. Ik geef de voorkeur aan de op til 
zijnde hervormingen in de EU met een recht op asielaanvraag op Eu-
ropees grondgebied. Die weg moeten we nu bewandelen. Ik denk dat 
we eerst de eigen winkel op orde moeten hebben, vooraleer we grotere 
akkoorden met Groot-Brittannië sluiten. 
 

05.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: La coopération avec les Bri-
tanniques et les Français dans la 
lutte contre la traversée de la mer 
du Nord est déjà très efficace. J'ai 
pris connaissance des propositions 
de Gerald Knaus. Il s'agit d'un dé-
bat enrichissant et ses idées sont 
assurément intéressantes. 
 
À court terme, je ne souscris ce-
pendant pas à la proposition de 
continuer à octroyer à la Grande-
Bretagne les avantages de l'accord 
de Dublin, alors que les Britan-
niques ont quitté l'Union euro-
péenne de leur plein gré. Il est im-
possible de bénéficier de tous les 
avantages de l'adhésion à l'UE 
sans en être membre. Il n'est pas 
acceptable de reprendre toutes les 
personnes qui traversent irréguliè-
rement la Manche, car cela fait pe-
ser une très forte pression sur la 
Belgique. 
 
La question se pose en outre de 
savoir si ce plan empêchera vrai-
ment les traversées dangereuses, 
car celles-ci avaient déjà lieu lors-
que le règlement de Dublin était 
encore d'application et que le 
Royaume-Uni était membre de 
l'UE. Je suis évidemment favorable 
à une coopération accrue en ma-
tière d'asile et de migration, mais il 
s'agit d'abord d'élaborer une poli-
tique européenne commune. Le 
pacte européen sur l'asile et la mi-
gration joue un rôle très important 
à cet égard et ce sera également 
l'une des priorités de la présidence 
belge de l'UE. 
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Par ailleurs, nous devons égale-
ment mettre en place une coopéra-
tion efficace avec les pays exté-
rieurs à l'UE, y compris avec le 
Royaume-Uni, qui a opté pour le 
modèle dit rwandais. Ma préfé-
rence va cependant plutôt aux ré-
formes prévues au sein de l'UE, 
avec un droit à une demande 
d'asile sur le territoire européen.  
 

05.03  Ben Segers (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, ik ben het 

vaak met u eens maar heel soms ook niet, wat nu het geval is. 
 
Ik ben blij dat u wel een prioriteit wilt maken van een oplossing voor de 
asielcrisis tijdens het Belgische voorzitterschap van de Europese Unie. 
Ik ben het echter oneens met uw lezing van het Kanaalplan. U werpt 
op dat het ervoor zal zorgen dat wij alle lasten zullen dragen. Dat is 
verkeerd. De bedoeling is om bij het plan de oversteek door de conse-
quente terugname tot nul te reduceren. Dat is enigszins hetzelfde me-
chanisme als bij een onderdeel van de Turkijedeal. Daar staat echter 
wel tegenover dat het VK zelf hetzelfde aantal zal overnemen van Eu-
ropese landen, waaronder België. 
 
De bedoeling is de oversteek tot nul te reduceren. Voor wat daartegen-
over staat, namelijk dat de Europese Unie vanuit het VK de betrokke-
nen terugneemt, hebben wij natuurlijk de Europese coalition of the wil-
ling nodig. 
 
Wij mogen de zaak dus niet zo eng bekijken dat het plan alleen voor-
delen voor het Verenigd Koninkrijk inhoudt. Het betreft hier echt een 
voorstel in het voordeel van de hele Europese Unie. Ik ben het er he-
lemaal mee eens dat wij het VK niet de voordelen van zijn uitstap uit 
het Dublinakkoord mogen laten plukken, maar wij mogen onszelf even-
min in de voet schieten. 
 

05.03  Ben Segers (Vooruit): Je 

me réjouis que la secrétaire d'État 
veuille faire de cette problématique 
une priorité de la présidence belge 
de l'UE, mais elle a tort quand elle 
dit que nous porterons tout le far-
deau du plan Canal. L'objectif est 
de réduire à zéro le nombre de tra-
versées de la Manche. Pour que 
l'UE accepte de reprendre les mi-
grants qui ont afflué vers le 
Royaume-Uni, il faut évidemment 
une coalition européenne d’États 
volontaires. Cependant, en contre-
partie, le Royaume-Uni reprendra 
le même nombre de personnes 
dans les pays européens, y com-
pris en Belgique. Il s'agit en tout 
état de cause d’une piste de ré-
flexion en faveur de l'UE.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Vraag van Tomas Roggeman aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het nieuwe asielcentrum 

te Ieper" (55038711C) 

06 Question de Tomas Roggeman à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Le nouveau centre pour 

demandeurs d'asile d’Ypres" (55038711C) 
 

06.01  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, 

Fedasil heeft plannen om in Ieper een tijdelijk opvangcentrum met con-
tainers op te richten in de kazerne langs de Kemmelseweg. U wil daar 
375 mensen huisvesten in 300 containers. 
 
Zowel buurtbewoners als de stad zijn daar ontstemd over. Het sche-
pencollege van Ieper heeft u voor de zomer een brief gestuurd met al 
zijn inhoudelijke bezwaren tegen dat nieuwe asielcentrum. Ik heb die 
brief gelezen. Het is niet zozeer dat men daar geen vluchtelingen wil. 
Getuige daarvan, het al aanwezige asielcentrum in Langemark-Poel-
kapelle, met 250 mensen. Het gaat vooral om de financiële en opera-
tionele draagkracht van het lokale bestuur, en ook het lopende plan-
ningsproces voor de herbestemming van de site. De kazerne van Ieper 
ligt in de zogeheten strategische spie, en de stad had daar grootse 
plannen voor. Dit zou het belangrijkste stadsontwikkelingsproject in ja-
ren moeten worden, maar door dit initiatief dreigt het in de vuilnisbak 

06.01  Tomas Roggeman (N-VA): 

Fedasil souhaite créer un centre 
d'accueil temporaire à Ypres. La 
secrétaire d'État compte y loger 
375 personnes dans 300 conte-
neurs. Les riverains et la ville y sont 
opposés. Il existe déjà un centre 
pour demandeurs d'asile occupé 
par 250 personnes à Langemark-
Poelkapelle.  
 
La secrétaire d'État prétend entre-
tenir une relation très constructive 
avec les communes, alors que la 
bourgmestre d'Ypres, pourtant 
membre d'un parti de la majorité, 
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te belanden. 
 
Over de samenwerking met de lokale besturen verschilden wij al eer-
der van mening. U beweert dat u een zeer constructieve relatie aan-
houdt met de gemeenten en dat de contacten tiptop zijn. U zegt dat er 
uitgebreid overleg plaatsvindt, waarbij constructief samengewerkt 
wordt. In die context citeer ik graag de burgemeester van Ieper, die het 
volgende schrijft. Ik citeer van de VRT, een betrouwbare bron: "Dit is 
een koude douche. Wij zijn erg verontwaardigd dat er in Brussel totaal 
geen rekening gehouden wordt met onze tegenargumenten. Dit asiel-
centrum is niet op maat van onze stad. Het water staat onze diensten 
nu al aan de lippen. Onze bezorgdheid is groot." Dat zegt de burge-
meester van Ieper, die nochtans lid is van de vivaldimeerderheid die 
hieraan haar medewerking verleent. 
 
Ten eerste, waarom houdt u geen rekening met de bezwaren van de 
stad Ieper? Is overleg voor u niet meer dan het doorduwen van een 
genomen beslissing? U zegt dat dit maar voor twee jaar is, maar u kunt 
natuurlijk geen enkele garantie geven voor het beleid in een volgende 
bestuursperiode. 
 
Ten tweede, wil u dit in enige vorm vastleggen? Zo neen, waarom kunt 
u zulke beloftes uitspreken? 
 
Ten derde, wat is nog het verschil tussen een verplicht spreidingsplan, 
waarvan u zich een tegenstander verklaart, en het van bovenaf ver-
plicht opleggen aan gemeenten collectieve opvang te creëren? 
 

affirme que Bruxelles ne tient abso-
lument pas compte de ses contre-
arguments et que ses services sont 
déjà aux abois actuellement.  
 
Pourquoi la secrétaire d'État ne 
tient-elle pas compte des objec-
tions de la ville d'Ypres? Elle dé-
clare qu'il s'agit d'une solution tem-
poraire pour deux ans, mais elle ne 
peut offrir aucune garantie quant à 
la politique qui sera menée lors des 
prochaines législatures. Formali-
sera-t-elle cette période de deux 
ans? Quelle est la différence entre 
un plan de répartition obligatoire, 
auquel la secrétaire d'État se dit 
opposée, et le fait d'imposer d'en 
haut aux communes l'obligation de 
créer des centres d'accueil collec-
tifs?  
 

06.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer Roggeman, ik heb 

meermaals contact gehad met het lokaal bestuur in Ieper, ook al een 
hele tijd geleden. Het is de bedoeling dat in Ieper één van de twee sites 
met containers van het Europees Asielagentschap komt. De andere 
site komt in Wallonië. Meer kan ik u daar vandaag niet over zeggen. 
 
In het algemeen is het weinig zinvol steeds te speculeren over moge-
lijke opvanglocaties. Dat zorgt immers alleen maar voor onrust. Als een 
piste ernstig is, neem ik contact op met het lokaal bestuur en dat is ook 
in dit geval gebeurd. Ik communiceer pas publiek als iets zeker is en ik 
betreur het dat daar altijd stemmingmakerij rond wordt gecreëerd. 
 
Mijnheer Roggeman, ik begrijp die burgemeesters echt. Als ik hen op-
bel met de melding dat er in hun gemeente op korte termijn een op-
vangcentrum wordt geopend, begrijp ik dat zij zich daarover zorgen 
maken en zeer veel vragen hebben. Die burgemeesters kiezen daar 
niet zelf voor. Zij willen weten wat de impact op de scholen en de wo-
ningmarkt zal zijn en wat men van de gemeentediensten en de politie 
verwacht. Ik ga steeds met hen in dialoog. Die burgemeesters zijn geen 
onmensen. Zij begrijpen ook mijn standpunt en dat ik geen gezinnen 
met kinderen op straat wil laten staan. Vaak is er dus sprake van een 
overleg waarin ik de burgemeester begrijp en de burgemeester mij be-
grijpt en beseft dat we die opvangplaatsen absoluut nodig hebben. 
 
De voorbeelden uit de schriftelijke versie van uw vraag vind ik wat 
vreemd gekozen. U verwijst naar een aantal gemeenten waarmee er 
geen overleg over een opvangcentrum zou zijn geweest. Mijnheer 
Roggeman, er is helemaal geen opvangcentrum in Sint-Pieters-Leeuw. 
Hieruit volgt dat ik dan ook geen overleg heb gehad met het lokaal 
bestuur van Sint-Pieters-Leeuw. Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
had wel beslist om tijdelijk mensen uit een kraakpand in de Paleizen-
straat in hotels onder te brengen. Dat vond ik trouwens geen goed idee 

06.02 Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: J'ai eu divers contacts avec 
l'administration locale d'Ypres. Le 
but est d'y installer l'un des deux 
sites à conteneurs de l'Agence de 
l'Union européenne pour l'asile. 
L'autre verra le jour en Wallonie. Je 
ne peux pas en dire plus aujour-
d'hui. 
 
J'attends d'avoir des certitudes 
avant de faire des déclarations pu-
bliques, et je regrette que ce thème 
serve invariablement à alimenter la 
démagogie. 
 
Lorsque j'appelle des bourg-
mestres pour leur signaler qu'un 
centre d'accueil ouvrira à court 
terme dans leur commune, je com-
prends leurs préoccupations et 
leurs questions. Ils comprennent 
également mon point de vue qui 
vise à ne laisser à la rue aucune fa-
mille avec enfants. 
 
Dans la version écrite de la ques-
tion de M. Roggeman, les 
exemples choisis sont étranges. 
Sint-Pieters-Leeuw n'abrite aucun 
centre d'accueil. À Sint-Laureins, 
de nombreuses discussions ont 
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en ik heb daarover een uitstekend contact gehad met de burgemees-
ter, een partijgenoot van u, om voor die personen zeer snel een oplos-
sing te vinden. 
 
Er is inderdaad een opvangcentrum in Sint-Laureins, maar er is hier-
over uitvoerig overleg geweest met het lokaal bestuur. Het opvangcen-
trum dat daar sinds een jaar is, draait zonder problemen. 
 
In Kampenhout werd de mogelijke plaatsing van de Europese contai-
ners onderzocht, maar die bleek technisch onmogelijk. Ook daar heb-
ben we wel degelijk contact opgenomen met het lokaal bestuur. 
 
Hiermee heb ik een aantal beweringen uit uw vraag rechtgezet. Mijn-
heer Roggeman, opvang creëren is anno 2023 geen gemakkelijke 
zaak. Dat zal ondertussen wel voor iedereen duidelijk zijn. Ik heb ook 
steeds gesteld dat extra opvang creëren de crisis niet zal oplossen. We 
managen de crisis daarmee, maar we lossen ze niet op. De instroom 
moet dalen en werken daarnaast ook verder aan het verhogen van de 
uitstroom. Intussen hebben we wel opvang nodig voor de mensen die 
hier nu zijn. Ik hoop dat we dat in alle sereniteit en kalmte kunnen doen, 
want u wilt toch ook niet dat gezinnen met kinderen op straat moeten 
slapen? 
 

déjà eu lieu avec l'administration 
locale. Le centre d'accueil qui s'y 
trouve depuis un an fonctionne par-
faitement. À Kampenhout, l'empla-
cement envisagé pour l'installation 
des conteneurs européens a fait 
l'objet d'une étude, mais est apparu 
comme techniquement impossible. 
Là aussi, nous avons eu les con-
tacts qui s'imposaient avec l'admi-
nistration locale. 
 
En 2023, la création de places 
d'accueil est une tâche ardue. De 
nouvelles places ne résoudront 
pas la crise. Elles nous permettent 
de la gérer, mais pas d'y remédier. 
L'afflux doit baisser. Nous poursui-
vons aussi nos efforts afin d'aug-
menter les départs. Cependant, 
nous devons être en mesure d'ac-
cueillir les personnes déjà pré-
sentes sur notre territoire.  
 

06.03  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, con-

structief overleg is een rekbaar begrip en voor interpretatie vatbaar. Ik 
moet echter de eerste burgemeester nog tegenkomen die bevestigt dat 
een overleg met u constructief is verlopen en die uw versie van de fei-
ten onderschrijft. 
 
U geeft aan dat wederzijds begrip aanwezig is. Dat is natuurlijk tof, 
maar daar is men niet veel mee als dat niet leidt tot een stap in elkaars 
richting. Telkens opnieuw als u een nieuw collectief centrum opent, ge-
ven de burgemeesters een gelijkaardige reactie, namelijk dat u niet 
voor echt overleg openstaat en dat de beslissing top down wordt op-
gelegd en doorgeduwd. Als iedereen A zegt en u als enige B, moeten 
we misschien de mogelijkheid overwegen dat u het verkeerd voorhebt. 
 
Hoe dan ook zijn de Ieperlingen er niet veel mee, nu er sowieso een 
tweede groot collectief asielcentrum bij komt in hun stad. In plaats van 
stadsontwikkeling en een mooie nieuwe wijk krijgen zij er nu een con-
tainerpark bij, met alle gevolgen van dien voor kinderopvang, onder-
wijs, de welzijnsdiensten en niet het minst de stadskas. 
 
Wat ik echter niet begrijp, is dat u beweert dat het centrum maar voor 
twee jaar is, hoewel u in dat verband geen enkele houvast kunt bieden. 
Ik zit ondertussen al even in de politiek. Wat ik heb geleerd, is dat in 
de politiek niks zo permanent is als een tijdelijke oplossing. Met het 
huidige beleid dat weigert in te zetten op gedwongen terugkeer en op 
ontrading van migratie naar ons land, zullen we in 2024 nog steeds in 
een asielcrisis zitten en over twee jaar waarschijnlijk ook nog, tenzij, 
wat onze enige hoop is, na de verkiezingen een totaal andere federale 
regering aan het roer komt die komaf maakt met Vivaldi en met het 
beleid en die het roer drastisch omgooit, zoals de Vlamingen al decen-
nia vragen. 
 

06.03  Tomas Roggeman (N-VA): 

La notion de concertation construc-
tive est extensible. Je n'ai encore 
rencontré aucun bourgmestre qui 
m'ait confirmé qu'une concertation 
avec la secrétaire d'État s'était dé-
roulée constructivement. En lieu et 
place d'un développement urbain 
et d'un nouveau quartier agréable, 
les Yprois reçoivent à présent un 
parc à conteneurs, avec toutes les 
conséquences que cela comporte 
en matière d'accueil d'enfants, 
d'enseignement, de services de 
bien-être et, surtout, de trésorerie 
communale. En outre, il n'y a au-
cune garantie que le centre ne soit 
prévu que pour deux ans, d'autant 
qu'on se refuse à miser sur les re-
tours forcés et sur la dissuasion 
dans le cadre de la politique exis-
tante.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Tomas Roggeman aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Feiten tegen de 
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vreemdelingenwetgeving in stations en op treinen" (55038712C) 

07 Question de Tomas Roggeman à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les faits contraires à la 

législation sur les étrangers dans les gares et les trains" (55038712C) 
 

07.01  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik 

heb uw collega-minister Verlinden een vraag gesteld over criminele fei-
ten in stations. Uit haar antwoord blijkt dat een van de meest voorko-
mende wederrechtelijke situaties inbreuken op de vreemdelingenwet-
geving betreft.  
 
Die doen zich vooral voor in het station van Brussel-Zuid, met net geen 
500 registraties in 2021. Dat is het laatste jaar waarvan we volledige 
cijfers hebben. Voor de eerste drie trimesters van 2022 naderde het 
cijfer de kaap van 300. Dat komt neer op meer dan één vaststelling per 
dag en bijna twee vaststellingen per werkdag. Het gaat hierbij vooral 
over personen zonder verblijfsrecht die worden aangetroffen in de sta-
tions of op de treinen en er soms ook voor overlast zorgen, wat meestal 
de aanleiding van de vaststelling is. Dat is ook in overeenstemming 
met eerdere data die ik verkreeg van minister Gilkinet waaruit bleek dat 
de trein in toenemende mate een rol lijkt te spelen in illegale migratie-
stromen. Dat is dus een frappant fenomeen waarvoor we alert moeten 
zijn. 
 
Hoe werken uw diensten – DVZ, Fedasil, CGVS – samen met de 
NMBS, de spoorwegpolitie en Securail? Welke protocollen zijn er? 
Worden er ook taken uitgevoerd in stationsomgevingen of in treinen? 
Zijn er regio’s die prioritaire aandacht krijgen? Welke afspraken lopen 
er tussen u en de ministers Verlinden en Gilkinet om de toenemende 
transmigratie via het spoor aan te pakken?  
 

07.01  Tomas Roggeman (N-VA): 

L'une des situations les plus illé-
gales dans les gares est la violation 
de la législation sur les étrangers. 
À la gare de Bruxelles-Midi, ce sont 
un peu moins de 500 infractions qui 
ont été enregistrées en 2021. Elles 
concernent principalement des 
personnes sans titre de séjour qui 
sont interceptées dans les gares 
ou dans les trains et qui causent 
parfois des nuisances.  
 
Comment les services de la migra-
tion coopèrent-ils avec la SNCB, la 
police des chemins de fer et Secu-
rail? Des régions prioritaires ont-
elles été définies?  
 

07.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Roggeman, de Dienst Vreemdelingenzaken ondersteunt de poli-
tiediensten bij de acties in de stations. De aard van de ondersteuning 
kan variëren in functie van de vraag en de noden van de politiedien-
sten. De ondersteuning kan bestaan uit een aanwezigheid op het ter-
rein, waarbij geverifieerd wordt of niet-Belgen genieten van een ver-
blijfsrecht in België of niet.  
 
Voor personen van wie niet kan vastgesteld worden of ze een verblijfs-
recht hebben, kan de politie overgaan tot een bestuurlijke aanhouding 
en een administratief verslag van controle opstellen voor de Dienst 
Vreemdelingenzaken. Volgend op dat verslag neemt de DVZ een be-
slissing inzake de verblijfsituatie op basis van de vreemdelingenwet.  
 
De DVZ heeft geen afspraken met Securail. De samenwerking met de 
spoorwegpolitie is gelijk aan de samenwerking met de lokale en fede-
rale politiediensten.  
 
Ik overleg steeds met mijn collega's wanneer dat nodig blijkt. Ik heb dat 
ook zo gedaan met betrekking tot de situatie aan de Brusselse stations. 
Dat was zo in het verleden en blijft uiteraard ook zo in de toekomst.  
 

07.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Lorsque des actions sont 
menées dans les gares, l'Office 
des étrangers vient en appui des 
services de police. En ce qui con-
cerne les personnes pour les-
quelles il n'est pas possible de vé-
rifier qu'elles bénéficient d'un droit 
de séjour, la police peut procéder à 
une arrestation administrative et 
établir un rapport administratif de 
contrôle pour l'Office. Sur la base 
de ce rapport, l'Office prend une 
décision concernant la situation de 
séjour, sur la base de la loi sur les 
étrangers. L'Office n'a conclu au-
cun accord spécifique avec Secu-
rail. Je me concerte avec mes col-
lègues du gouvernement chaque 
fois que cela s'avère nécessaire.  
 

07.03  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, het 

is belangrijk om die controle door de politiediensten te blijven handha-
ven op de treinen en in de stations, in het bijzonder in Brussel-Zuid, dat 
een draaischijf blijkt voor allerhande malversaties. Het is belangrijk dat 
mensenhandelaars geen vrijgeleide krijgen om hun zaken daar te ont-
plooien.  
 
Ik vind het wel frappant dat u zegt dat er geen bijzondere afspraken 

07.03  Tomas Roggeman (N-VA): 

Il est important de maintenir ces 
contrôles, surtout à Bruxelles-Midi, 
qui est une plaque tournante pour 
toutes sortes de malversations. 
Les trafiquants d'êtres humains ne 
peuvent pas bénéficier d'un 
sauf-conduit. Il est toutefois  
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zijn met Securail en de spoorweginstanties, buiten de lopende afspra-
ken met de lokale en federale politie en met de spoorwegpolitie, zoals 
dat de geplogenheid is op elke andere locatie, in elke andere context. 
Misschien moeten we eens verder durven te kijken en een aanpak op 
maat proberen te ontplooien voor die zeer specifieke context van ille-
gale migratie via de trein.  
 
Er werden ook voor illegale migratie via andere kanalen speciale aan-
pakken opgezet, ik denk in het bijzonder aan het wegverkeer, inklim-
ming van vrachtwagens en dergelijke meer. Als men nu een verschui-
ving ziet van die internationale stromen, moeten we misschien op dat 
front een tandje bijsteken.  
 

frappant de constater qu'il n'existe 
pas d'accord spécifique avec Se-
curail, indépendamment des ac-
cords en cours avec la police. Nous 
devrions peut-être essayer de dé-
ployer une approche sur mesure 
pour cette route migratoire très 
spécifique qui passe par les che-
mins de fer.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55038722C van de heer Roggeman werd al schriftelijk beantwoord. 
 

08 Question de Hervé Rigot à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La prime covid octroyée au 

personnel soignant de première ligne de Fedasil" (55039036C) 

08 Vraag van Hervé Rigot aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De coronapremie voor het 

eerstelijnszorgpersoneel van Fedasil" (55039036C) 
 

08.01  Hervé Rigot (PS): Monsieur le président, madame la secrétaire 

d'État, voici quelque temps, dans le cadre de la crise covid, il avait été 
décidé d'accorder une prime covid au personnel soignant de première 
ligne, ce qui, me semble-t-il, était aussi valable au sein de Fedasil. Or, 
il me revient que le personnel concerné n'aurait à ce jour pas reçu la 
prime covid qui devait lui être octroyée. 
 
Madame la secrétaire d'État, confirmez-vous ces informations? Où en 
est ce dossier et peut-on espérer un atterrissage positif? 
 

08.01  Hervé Rigot (PS): In het ka-

der van de coronacrisis was er be-
slist dat het eerstelijnszorgperso-
neel een coronapremie zou krijgen, 
die ook zou gelden voor de betrok-
ken personeelsleden van Fedasil. 
Laatstgenoemden zouden die pre-
mie nog niet ontvangen hebben. 
 
Hoe staat het daarmee?  
 

08.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État: Monsieur Rigot, il est effec-

tivement prévu qu'un arrêté ministériel portant octroi d'une allocation 
coronavirus unique au personnel médical de l'Agence fédérale pour 
l'accueil des demandeurs d'asile soit publié. La demande de publica-
tion a été introduite. Le paiement de l'allocation unique doit intervenir 
au plus tard à la fin du troisième mois suivant l'entrée en vigueur de 
l'arrêté. 
 

08.02 Staatssecretaris Nicole de 

Moor: De publicatie van een minis-
terieel besluit houdende toeken-
ning van een eenmalige corona-
premie aan het medisch personeel 
van Fedasil is gepland. Het publi-
catieverzoek werd ingediend. De 
uitbetaling zal gebeuren binnen 
drie maanden na de inwerkingtre-
ding.  
 

08.03  Hervé Rigot (PS): Madame la secrétaire d'État, je vous remer-

cie pour cette réponse simple et efficace. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

 
De voorzitter: Vraag nr. 55039081C van de heer Roggeman werd ook al schriftelijk beantwoord. 
 

09 Vraag van Tomas Roggeman aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De incidenten en 

gewelddaden in gesloten centra" (55039082C) 

09 Question de Tomas Roggeman à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les incidents et les actes 

de violence dans les centres fermés" (55039082C) 
 

09.01  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik 09.01  Tomas Roggeman (N-VA): 



CRIV 55 COM 1184 04/10/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

37 

heb een schriftelijke vraag gesteld over de incidenten en gewelddaden 
in gesloten centra, maar ik heb daarop nog geen schriftelijk antwoord 
ontvangen, in tegenstelling tot de vorige vraag. Ik stel ze u daarom 
graag via deze weg. 
 
In de afgelopen jaren is het aantal gewelddaden in open asielcentra 
meer dan verdubbeld. Voor 2022 zien we ook een enorme stijging van 
het aantal incidenten waarvan het personeel van de asielcentra het 
slachtoffer wordt. Ook de personeelsleden van gesloten centra bevin-
den zich vaak in onveilige situaties, waarbij ze het slachtoffer van ge-
welddaden kunnen worden. In het verleden trokken personeelsleden 
van gesloten centra al aan de alarmbel over de situatie. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, kunt u een overzicht geven van het aan-
tal incidenten dat tot dusver in 2023 in de gesloten centra plaatsvond? 
Ik begrijp dat u in een mondelinge vraag niet veel details kunt geven. 
Kunt u desnoods alleen het totaalcijfer op jaarbasis geven? Dat zou 
ons al een stuk vooruithelpen. 
 

Ces dernières années, le nombre 
d'actes de violence enregistrés 
dans les centres d'asile ouverts a 
plus que doublé. Pour 2022, nous 
constatons aussi une augmenta-
tion considérable du nombre d'inci-
dents dont des membres du per-
sonnel des centres d'asile sont vic-
times. Le personnel des centres 
fermés se retrouve également sou-
vent dans des situations dange-
reuses. 
 
La secrétaire d'État peut-elle four-
nir un aperçu du nombre d'inci-
dents qui ont eu lieu dans les 
centres fermés en 2023, jusqu'à ce 
jour? Le chiffre total sur une base 
annuelle nous aiderait déjà beau-
coup.  
 

09.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Er zijn inderdaad inbreuken of 

incidenten die in de gesloten centra plaatsvinden. Niet alle incidenten 
leiden automatisch tot een ordemaatregel. Daarover bestaan objec-
tieve regels in het KB. Een incident kan wel schade aan een of meer 
personeelsleden berokkenen. 
 
De evolutie van het aantal ordemaatregelen is afhankelijk van de in-
stroom in de centra, zowel op het vlak van het aantal, als op het vlak 
van het type. We zien in 2022 bijvoorbeeld een stijgende tendens, om-
wille van het specifieke doelpubliek dat we vasthouden in de gesloten 
centra en de druk die er is om de terugkeer te realiseren. 
 
Ik bezorg u zo dadelijk een kopie met alle cijfers. 
 

09.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Des infractions ou des inci-
dents sont effectivement constatés 
dans les centres fermés, mais tous 
ne conduisent pas automatique-
ment à une mesure d'ordre. L’ar-
rêté royal contient des règles ob-
jectives à ce sujet. Un incident peut 
causer un préjudice à un ou plu-
sieurs membres du personnel. 
 
L'évolution du nombre de mesures 
d'ordre dépend du flux entrant dans 
les centres, tant pour le nombre 
que pour le type. En 2022, la ten-
dance est à la hausse en raison de 
la population cible spécifique que 
nous détenons dans les centres 
fermés et de la pression exercée 
pour réaliser le retour. 
 
Je fournirai à M. Roggeman un 
aperçu avec tous les chiffres.  
 

09.03  Tomas Roggeman (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik 

dank u voor het antwoord. U spreekt over een stijgende tendens, maar 
kunt u mij het totaalcijfer op jaarbasis geven? 
 

 

09.04 Staatssecretaris Nicole de Moor: Ik heb de tabel niet voor mij 

liggen, maar de gegevens worden u bezorgd. Ik heb alleen de toelich-
ting bij de tabel. 
 

 

09.05  Tomas Roggeman (N-VA): Ik hoop dat we de cijfers kunnen 

bekijken. Het is belangrijk om dat te kunnen kwantificeren. U hebt een 
kwalitatief antwoord gegeven. Ik zou dus ook graag de cijfers zien. Ik 
kijk daarnaar uit. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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10 Vraag van Ben Segers aan Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Een veilig kader voor 

repatriëringen" (55039178C) 

10 Question de Ben Segers à Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Un cadre sûr pour les 

rapatriements" (55039178C) 
 

10.01  Ben Segers (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, u weet dat 

wij zeer enthousiast zijn over het feit dat er nu een aanklampend terug-
keerbeleid wordt uitgewerkt. Dat is een heel grote stap vooruit. Ge-
dwongen terugkeer is een essentieel element. Een migratiebeleid zon-
der terugkeer komt neer op een opengrenzenbeleid. Daarbij moeten 
we er wel over waken dat drama’s uit het verleden, zoals de dood van 
Semira Adamu, vermeden worden. We moeten dus zeer omzichtig te 
werk gaan. 
 
We hebben al discussies gevoerd over de escortes die uitgevoerd wor-
den door de luchtvaartpolitie en die aangevuld zullen worden met es-
cortes van Frontex en begeleiders van de DVZ. Uw grote bezorgdheid 
is dat het beschermingsniveau intact blijft. Er moeten dan ook zeer 
goede afspraken gemaakt worden over opleiding, controlemechanis-
mes en dergelijke. Dat mag niet ten koste gaan van de opgebouwde 
expertise en de werkbaarheid voor de luchtvaartpolitie. 
 
De inzet van de aanvullende escorteurs is voor ons dan ook enkel aan-
vaardbaar als dat samengaat met een robuust kader waarin de oplei-
ding duidelijk wordt verzekerd, bijvoorbeeld over hoe het gebruik van 
dwang door niet-politieagenten wordt geregeld, over wie controle en 
supervisie op de operaties uitoefent, en over hoe de evaluatie van de 
praktijk zal gebeuren. U kondigde daarover, zeer terecht, een kader 
aan. Voor ons is het belangrijk dat daarover duidelijkheid bestaat, wan-
neer u binnenkort met een wetsontwerp naar het Parlement komt.  
 
Is dat kader nu klaar? Zal het klaar zijn op het ogenblik van de bespre-
king van het ontwerp? Hoe ziet dat er dan uit? Welke ambtenaren zul-
len ingezet worden voor die begeleiding? Zullen zij worden ingescha-
keld via Bureau T van de DVZ?  
 
Hoe wordt de opleiding voor ambtenaren die de begeleiding zullen uit-
voeren georganiseerd? Wat houdt die in? Zullen de ambtenaren 
dwang mogen gebruiken? Wat is het kader voor het gebruik van 
dwang? 
 
Wie zal de controle uitoefenen op de escorteurs? Heeft de AIG hiervoor 
de noodzakelijke bevoegdheden? 
 
Hoe zal de samenwerking met de luchtvaartpolitie worden gefacili-
teerd?  
 
Hoe zal de taakverdeling gebeuren bij gemengde escortes van zowel 
politie als de DVZ? Hoe wordt bepaald welke samenstelling de escorte 
zal hebben?  
 
Wie verzorgt de risicoanalyse? Wanneer zal die manier van werken 
van start gaan? 
 
Hoe zal de evaluatie van de praktijk gebeuren?  
 
Verzekert u dat het beschermingsniveau intact blijft?  
 

10.01  Ben Segers (Vooruit): Éla-

borer une politique de retour proac-
tive est une bonne chose, car une 
politique migratoire sans politique 
de retour équivaut à une politique 
d'ouverture des frontières. Pour 
éviter les drames – comme celui de 
Semira Adamu en son temps – il 
convient cependant d'être pru-
dents. 
 
Faire appel à des escorteurs com-
plémentaires de Frontex et à des 
accompagnateurs de l'Office des 
étrangers ne nous paraît accep-
table que si ceux-ci sont dûment 
formés au recours à la coercition, si 
un contrôle et une supervision sont 
prévus et si la pratique est évaluée.  
 
Le cadre sera-t-il prêt lorsque le 
projet de loi sera examiné? Quels 
fonctionnaires seront-ils choisis 
pour l'accompagnement? Seront-
ils engagés par l'intermédiaire du 
Bureau T de l'Office? Comment 
leur formation sera-t-elle organisée 
et en quoi consistera-t-elle? Les 
fonctionnaires seront-ils autorisés 
à utiliser la coercition et dans quel 
cadre? Qui exercera le contrôle? 
L'AIG dispose-t-elle des pouvoirs 
requis à cet effet? Comment la 
coopération avec la police aéro-
nautique sera-t-elle facilitée? 
Qu'en est-il de la répartition des 
tâches dans le cas d'escortes 
mixtes? Qui fournira l'analyse de 
risque? À partir de quand cette mé-
thode de travail sera-t-elle adop-
tée? Comment se déroulera l'éva-
luation? Le niveau de protection 
restera-t-il intact?  
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10.02 Staatssecretaris Nicole de Moor: Mijnheer de voorzitter, mijn-

heer Segers, afgelopen vrijdag werd het wetsontwerp inzake het aan-
klampend terugkeerbeleid ingediend in het Parlement, zodat het Par-
lement het werk daarover kan aanvatten. Het lijkt mij zeer goed dat we 
daarvan binnenkort in de commissie voor Binnenlandse Zaken werk 
kunnen maken en de discussies daarover kunnen voeren. 
 
Ondertussen werken we intern al voort aan de voorbereiding van het 
kader. Het kader wacht uiteraard op de wet, maar dat verhindert de 
voorbereiding ervan niet. Het moet een heel robuust kader zijn, dat uit-
gewerkt dient te worden met heel veel verschillende actoren rond de 
tafel. 
 
Ik kan u al meegeven dat alle rechten van de betrokkenen ook binnen 
die nieuwe manier van werken gegarandeerd blijven en dat alle natio-
nale en internationale procedures en richtlijnen zullen worden geres-
pecteerd. U verwees naar het dramatisch gebeuren met Samira 
Adamu. Uiteraard zijn er nadien heel veel belangrijke stappen gezet. 
We moeten ervoor zorgen dat we alleen nog in die richting voortwerken 
en nog meer garanties kunnen inbouwen. 
 
Dat alles zal plaatsvinden onder het toeziend oog van de AIG. Dat is 
ook heel belangrijk, aangezien die dienst wettelijk bevoegd is voor de 
controle op alle verwijderingsopdrachten, ongeacht wie ze uitvoert. 
 

10.02  Nicole de Moor, secrétaire 

d'État: Le projet de loi a été déposé 
au Parlement vendredi dernier et 
les discussions pourront donc bien-
tôt démarrer. Entre-temps, nous 
préparons un cadre solide, en col-
laboration avec différents acteurs. 
 
Tous les droits des personnes con-
cernées resteront garantis, et 
toutes les procédures et directives 
nationales et internationales seront 
respectées. Des mesures impor-
tantes ont été prises après le décès 
dans des circonstances drama-
tiques de Semira Adamu. Nous 
poursuivons dans cette voie. L'AIG 
est légalement compétente pour le 
contrôle de chaque mission d'éloi-
gnement, quelle que soit l'instance 
qui l'exécute.  
 

10.03  Ben Segers (Vooruit): Mevrouw de staatssecretaris, bedankt 

voor uw antwoord. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55039205C van de heer Moutquin vervalt. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 12.11 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 12 h 11. 
 
  

 


